
eknofest Elektrikli
Araç Yarışları'nın
düzenlendiği TÜ-

BİTAK Gebze Yerleşkesi'ni
ziyaret eden Sanayi ve Tek-
noloji Bakanı Mehmet Fatih
Kacır, araçların garajlarını
gezerek, yarışmacılardan bil-
gi aldı. Daha sonra piste ge-
çen Kacır, yarışmaya katılan
10 aracı tek tek startını verdi.
Kacır, burada yaptığı konuş-
mada, her yıl olduğu gibi
bu yıl da ağustos ayında
Türkiye'nin her yanında TEK-
NOFEST rüzgarının esmeye
başladığını belirtti.

Bu yıl TEKNOFEST yarış-
malarının, geçen hafta Bilişim
Vadisi'nde Türkçe Doğal Dil
İşleme Yarışması'yla başladı-
ğını anımsatan Kacır, bu ya-
rışmanın yapay zeka temelli
bir yarışma olduğunu, özellikle
gelecek dönem hayata geçir-
meyi hedefledikleri "Türkçe
Büyük Dil Modeli" projesinde

insan kaynağının gelişimine
çok önemli kazanımlar sağ-
ladığını vurguladı. Kacır, ge-
lecek dönemde İstanbul'da,
Kocaeli, İzmir, Antalya, An-
kara, Isparta, Aksaray, Erzu-
rum, Kahramanmaraş, Adana
ve Mersin'de düzenleyecekleri

yarışmaları hatırlatarak, söz-
lerini şöyle sürdürdü.

"Türkiye'nin 11 şehrinde
önümüzdeki 2 ay boyunca
düzenleyeceğimiz yarışmalar,
Türkiye'nin geleceğine çok
önemli kazanımlar getirecek,
gençlerimizin yetişmesine ve

bizimle buluşmasına imkan
tanıyacak. TEKNOFEST rüz-
garı her yıl olduğu gibi bu
yıl da Anadolu'nun dört bir
yanında kuvvetli bir şekilde
esecek ve inşallah TEKNO-
FEST Adana 2-6 Ekim ta-
rihlerinde, bu rüzgarın zir-

veye taşındığı sahne olacak.
Ben şimdiden yarışmalara
katılan bütün gençlerimizi
tebrik ediyorum. Onlara des-
tek olan kıymetli akademis-
yenlerimiz, öğretmenlerimizi
her zaman gençlerimizle bir-
likte olan çok değerli ailele-
rini ve bütün bu yarışmala-
rına öncülük eden, başta
Türkiye Teknoloji Takımı Vak-
fımız olmak üzere, tüm pay-
daşlarımızı yürekten kutluyo-
rum. TEKNOFEST 2024 ül-
kemize, vatanımıza, milleti-
mize hayırlı, uğurlu olsun. "

Özellikle yeni nesil oto-
motivde, Avrupa'da ve böl-
gede lider ülke olmayı amaç-
ladıklarına işaret eden Kacır,
"Bunun için de mevcut üre-
ticilerimizin yatırımlarını yeni
nesil araçlara yönelik olarak
gerçekleştirmelerini hem de
yeni marka yatırımlarını Tür-
kiye'ye çekmeyi amaçlıyoruz."
dedi. lKOCAELİ-AA

Çevre, Şehircilik ve İklim De-
ğişikliği Bakanı Murat Kurum,
sosyal medya hesabından yap-
tığı paylaşımda, "Her bir va-
tandaşımızı sağlıksız konut-
lardan çıkarana kadar bize
durmak yok. İstanbul'da Yarısı
Bizden'de yeni dönemi baş-
lattık." ifadelerini kullandı.
Kampanyaya ilişkin merak edi-
len 15 soru ve yanıtları şöyle:

Soru: Yarısı Bizden Kam-
panyası'ndan faydalanmak için
e-Devlet başvurusu şart mı?

- Yeni dönemde e-Devlet

başvurusuna gerek yok.
Soru: Kampanyadan kim-

ler faydalanabilir?
- İstanbul'daki riskli yapı

sahiplerinin tümü kampan-
yaya başvurabilir.

Soru: Ev ya da iş yerimin
riskli olup olmadığını nasıl
öğrenebilirim?

- Bakanlığa bağlı lisanslı
kuruluşlara karot örneği al-
dırarak, yapının risk duru-
mu tespit edilebilir.

Soru: Riskli yapı olduğu-
nu tespit ettirdikten sonra

ev veya iş yerini dönüştür-
mek için ilk olarak nereye
başvurmak gerekiyor?

- Riskli yapı, hak sahip-
lerinin ortak kararla belir-
leyecekleri bir yükleniciyle
imzalayacakları sözleşme
ile projelendirme ve yapı
ruhsatı işlemleri tamamlanır.
Ardından kuracakları kat ir-
tifakı (hisse sahiplerinin pay-
larının tespiti) işlemlerinden
sonra "Yarısı Bizden" desteği
için ilçe belediyelerine baş-
vuru yapılır. » Sayfa 5’te
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Genel Başkanvekili Ef-
kan Ala, "AK Parti'nin
en büyük başarısı, Tür-
kiye'yi artık darbeler dö-
neminden çıkarmış ol-
ması ve siyaseti bir ma-
kas değişimiyle sistemin
merkezine yerleştirme-
sidir." dedi. Ala, AK Par-
ti'nin hikayesinin, Türk
siyasi hayatına büyük
harflerle yazılması ge-

reken bir başarı hikayesi
olduğunu ifade ederek,
şöyle konuştu: "Çok
önemli engeller konuldu
ama hepsini aştı. Hepsini
yeni reformların yapıl-
masına bir fırsat olarak
değerlendirdi ve prob-
lemlerin altında kalmadı,
problemleri çözüme
dönüştürdü ve yoluna
devam etti." » Sayfa 7’de

Filistin Merkez İsta-
tistik Bürosu, 12
Ağustos Dünya
Gençlik Günü dola-
yısıyla Gazze'deki
ölümler ve Filistin
topraklarında yaşa-
nan demografik de-
ğişikliklerle ilgili
açıklama yaptı. Açık-
lamaya göre, Gazze

Şeridi'nde 7 Ekim
2023'ten bu yana
ölenlerin sayısı 40
bine yaklaşırken, bu
rakam Gazze nüfu-
sunun yüzde 1,8'ine
tekabül ediyor. İsrail
saldırılarında öldü-
rülenlerin yüzde
24'ü ise gençlerden
oluşuyor.» Sayfa 10’da

CHP İstanbul İl Baş-
kanlığı'nda çekildiği
öne sürülen para say-
ma görüntülerine iliş-
kin hazırlanan iddia-
nameyi kabul eden İs-
tanbul 59. Asliye Ceza
Mahkemesi, ilk duruş-
manın 25 Eylül'de ya-
pılmasına karar verdi.
İddianamede, Braka,
dönemin CHP İstanbul
İl Başkan Yardımcısı

Özgür Nas ve görün-
tülerin çekildiği ofisin
sahibi avukat Gökhan
Taşkapan tarafından
imzalanan tutanakla
birlikte parti binasının
alınması sırasında kul-
lanılan ve nakit olarak
sayılarak elden teslim
edilen para miktarı-
nın 15 milyon 510
bin lira olduğu kay-
dedilmişti. » Sayfa 7’de
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Nöroloji Uzmanı Dr. Öz-
den Yener Çakmak, “Mev-
simsel özellikler, migren
ve gerilim tipi baş ağrıla-
rının artmasına veya azal-

masına neden olabilmek-
tedir. Yaz aylarında artan
baş ağrıları bu durumun
en somut örneklerinden-
dir.” dedi. » Sayfa 2’de 

Çekmeköy
Taşdelen-Ye-
n i d o ğ a n
Kavşağı Pro-
jesi ile Şile
yolu trafiği
tarihe karışı-
yor. Çekme-
köy'de yaşayanları canın-
dan bezdiren özellikle ak-
şam ve sabah saatlerinde
işe gidiş dönüşlerde büyük

bir çileye dö-
nüşen kavşak
2025 yılının
ilk aylarında
hizmete gire-
cek. Proje ile
soruna kalıcı
çözüm sağ-

lanması planlanırken va-
tandaş da rahat bir nefes
alarak trafikte vakit kay-
bından kurtulacak.

» S
ay
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 3’
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Bakan Osman Aşkın
Bak, olimpiyatlardaki 
sonuçları değerlendirdi

Sıcak havalarda
baş ağrısını 

önlemek için 
10 öneri
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baş ağrısını 

önlemek için 
10 öneri

Şile yolu trafik çilesine kalıcı çözüm!

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

Gençlik ve Spor Bakanı Osman Aşkın
Bak, Paris 2024 Olimpiyat Oyunları'nda
alınan sonuçların kendilerine önemli
bir mesaj verdiğini söyledi. » Sayfa 11’de 

Sanayi ve Teknoloji
Bakanı Kacır, Togg'un,
yeni nesil araç tekno-
lojileri konusunda at-
tıkları en kıymetli, en
önemli adım olduğu-

nu vurguladı.

MUSTAFA ŞHİN’İN HABERİ 4’TE

T

CHP’deki ‘para sayma’ görüntülerine
ilişkin iddianame kabul edildi

Gazze nüfusunun yüzde 1,8'i İsrail
saldırılarında hayatını kaybetti

Mersin Teknopark'ta
bir firmanın geliştirdiği
Kovan Takip Sistemi
ve Kovan Güvenlik
Kartı ile arıcılık dijital
ortama taşınıyor. Ko-
van peteğine gizlenen

Kovan Güvenlik Kartı
ise hırsızlıklara karşı
alarm sistemini dev-
reye sokarken, kovan-
ların bulunduğu me-
kanı GPS üzerinden
bildiriyor. » Sayfa 3’te 

Arıcılar da dijitalleşiyor

Bakan Murat Kurum, ‘Yarısı Bizden Kampanyası’na
ilişkin merak edilen 15 sorunun yanıtını paylaştı

EFKAN ALA:

‘TEKNOFEST önemlikazanımlar getirecek’
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Kacır, "Türkiye'nin 11 şehrinde önümüzdeki 2 ay boyunca düzenleyeceğimiz yarışmalar, Türkiye'nin
geleceğine çok önemli kazanımlar getirecek, gençlerimizin yetişmesine ve bizimle buluşmasına imkan tanıyacak." dedi.

Atların yeni bir 
özelliği keşfedildi: 
Bilinenden çok 
daha zekiler

www.ittifakgazetesi.com

Türkiye İhracatçı-
lar Meclisi (TİM)
verilerinden derle-
nen bilgilere göre,
Türkiye'nin ihraca-
tı, temmuz ayında
geçen yılın aynı dö-
nemine göre yüzde
13,8 artarak 22,5 milyar dolara
yükseldi. Türkiye'nin mücevher
ihracatı, temmuz ayında geçen

yılın aynı dö-
nemine göre
90,9 artarak,
496,8 milyon
d o l a r d a n
948,4 milyon
dolara çıktı.
M ü c e v h e r

sektörünün ihracatı, böylece
geçen yılın aynı dönemine göre
2 katına ulaştı. » Sayfa 6’da

Basılı medyanın ekrana karşı
direnişi için çaba göstermek
çok değerli. İnsan ve kağıt ara-
sındaki kadim dostluğa katkı
sunmak, tatmin edici bir duygu.
İnsandan insana mesaja aracılık
etmek anlamlı bir uğraşı. 

M. BAYRAM AYAZ » 3’te 

Hemen hemen her ülkede so-
runların kaynağı olarak gör-
dükleri insanlara karşı nefretle
doldurulmuş hazır bir kitle
var. Bizde de yalan haberlere
inanan insanlarımız var. 

EKREM ERGÜDER » 8’de 

Sosyal ağlarda
aktör kim?

Nefret
Objesi (2)

Mücevher ihracatı geçen ay 2 katına çıktı

“Ak Parti’nin en büyük başarısı Türkiye’yi
darbeler döneminden çıkarmasıdır”

Sıcak havalarda
baş ağrısını 

önlemek için 
10 öneri
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AAşırı terlemede krem tedavisi, ağır
metal maruziyetine neden olabilir
Günümüzde insanlar genel-
likle kapalı ve sınırlı alan-
larda yaşamak zorunda ka-
lıyor. Bazılarımız neredeyse
24 saatin tamamını küçük
bir odada geçiriyor; çalışıyor
ve dinleniyor. Bu durumda,
el ve vücuttaki ter yükünü
dışarı atmak pek mümkün
olmuyor. Aşırı terleme so-
runu kapalı alanlarda yaşa-
yanları daha çok etkiliyor.
BHT CLINIC İstanbul Tema
Hastanesi Göğüs Cerrahisi
Uzmanı Doç. Dr. Orhan Yü-
cel, "Bazı insanların el, yüz
ve koltuk altlarından ter res-
men damlıyor. Bu yüzden
alternatif tedavilere yöneli-
yorlar" dedi. Doç. Dr. Orhan
Yücel, "İnsanlar yıllardır bu
sorunlarıyla mücadele edi-
yor. Krem kullanıyorlar, iyon-
toforez veya botoks yapıla-
biliyor. Ameliyatsız yöntem-
lerle sorun çözülmezse, kalıcı
etkili şansı olan klipsli ETS
ameliyatı yapılıyor. An-
cak aşırı terleme te-
davisi, kişinin şika-
yetlerine göre de-
ğişmektedir. İdeal
tedavi nedir? Ör-
neğin, koltuk al-
tına botoks yapı-
labilir. Ancak aşırı
terleme varsa ve
kontrolsüz krem
tedavisi uygulanır-
sa, ağır metallere
maruz kalabilirler. Bu
durum psikolojik sorun-
lara veya nörolojik bozuk-
luklara neden olabilir. Bu
yüzden alternatif tedavi se-
çenekleri önemlidir. En etkili
ve kalıcı tedavi cerrahidir"
şeklinde konuştu. Cerrahinin
doğru endikasyonlarla ya-

pılması gerektiğini vurgu-
layan Doç. Dr. Orhan Yücel,
"Gece yattığınızda el, yüz,
koltuk altı terlemiyorsa cer-
rahi açısından değerlendi-
rilebilirsiniz. Özellikle sadece
el, yüz, koltuk altı ve ayak
aşırı terlemesi olan hastalar
klipsli ETS ameliyatı yönün-
den kesin değerlendirilme-
lidir. Bu kişiler cerrahiden
mükemmel sonuçlar alabilir.
Cerrahi yöntemlerle etkili
ve kalıcı bir tedavi sağlana-
bilmektedir. Vücudun gene-
linde olan terlemelerde cer-
rahi etkili değildir. Bu ame-
liyatın mutlaka uzmanları
tarafından yapılması gerekir.
Uzman olmayan kişiler ta-
rafından yapılan tedaviler-
den sonuç alınamıyor" dedi.
Bu ameliyatlarda daha ön-
ceden koter sık kullanılıyor-
du. Göğüs Cerrahisi Uzmanı
Doç. Dr. Orhan Yücel, "Koter

kullanımı, sinir dokusu-
nun fazla hasar al-

masına yol açtığını
gözledik. Hasta-
larda zaman za-
man kalp atış
sayısında dahi
azalma gözle-
niyordu. Ko-
ter kullanımı
sırasında daha
uzun sinir

boyu etkileniyor
ve vücudun ge-

nelinde aşırı terle-
me (refleks terleme)

sıklığını artırabiliyor. Ayrıca,
ameliyat sonrası memnu-
niyetsizlik durumunda,
klipsli ETS'de olduğu gibi
kişi eski durumuna dönüş
şansı olmuyor” açıklaması
yaptı. lİSTANBUL-İHA

‘Zatürre yüksek ölüm
oranı olan bir hastalık’
Sağlıkta sıkça karşılaşılan bir
sorun olan zatürrenin, akci-
ğerin iltihaplanması olarak
bilinen pnömoninin tıbbi adı
olduğunu belirten Liv Hospital
Samsun Göğüs Hastalıkları
Kliniği’nden Uzm. Dr. Saliha
Ercan Bütün, "Genellikle bak-
teri, virüs veya mantar gibi
çeşitli mikropların sebep ol-
duğu bu hastalık özellikle ço-
cuklar, 65 yaş üstü bireyler
ve kronik hastalıklara sahip
kişilerde daha sık görülmek-
tedir. Zatürre, akciğer kanseri
gibi ciddi hastalıklara işaret
edebilir" dedi. Antibiyotik kul-
lanımı artmasına rağmen,
toplumda gelişen pnömoni-
lerinin hâlâ yüksek hastalık
ve ölüm oranlarına sebep ol-
duğunun altını çizen Uzm.
Dr. Ercan, "Türkiye'de zatürre,
hane halkı araştırmalarına
göre yüzde 1,15 sıklığı ile
15. sırada yer almıştır. Risk
faktörleri arasında yaş, kronik
hastalıklar ve sigara kullanımı
bulunmaktadır. Zatürrenin
belirtileri arasında ateş, ök-
sürük, balgam çıkarma ve gö-
ğüs ağrısı en sık rastlananlar.

Nefes darlığı, bilinç kaybı gibi
daha ciddi belirtiler de görü-
lebilir. Antibiyotikler, sıvı alımı
ve istirahat tedavide yaygın
olarak kullanılır. Tedavi süresi
hastalığın şiddetine ve nede-
nine bağlı olarak değişebilir"
diye konuştu. Altta yatan has-
talıkların kontrolü, hijyen,
aşılar ve sigara kontrolü
önemli olduğunu dile getiren
Uzm. Dr. Ercan, "Özellikle
risk grupları için pnömokok
aşısı ve grip aşısı önerilmek-
tedir. Zatürre genellikle hızla
iyileşen bir hastalıktır. Tedavi
sonrasında hekim tarafından
yapılan kontroller önemlidir.
Zatürre benzeri belirtiler ak-
ciğer kanseri gibi ciddi has-
talıklara işaret edebilir. Şüpheli
durumlarda göğüs hastalıkları
uzmanına başvurulmalıdır.
Sağlığımız için erken teşhis
ve doğru tedavi büyük önem
taşır” şeklinde konuştu. Uzm.
Dr. Saliha Ercan Bütün, has-
talığın hastane başvurularının,
tedavi giderlerinin ve ölüm-
lerin önemli bir kısmından
sorumlu olduğunu da sözle-
rine ekledi. lSAMSUN-İHA

Uyku hastalıkları genetik olabilir
Uyku hastalıkları, günümüzde bir-
çok kişinin hayatını olumsuz şekilde
etkiliyor. Gece uykusunun yetersiz
alınmasıyla gün içindeki uykusuzluk
ve dikkat dağınıklığı, gerek iş ge-
rekse sosyal yaşantıda problemlerin
oluşmasına neden oluyor. Uzmanlar
ise uyku problemleri yaşayan kişi-
lerin alternatif yöntemleri uygula-
madan önce mutlaka uyku hekim-
lerine gözükmeleri konusunda uya-
rıda bulunuyor. Konuyla ilgili açık-
lamalarda bulunan Eskişehir Şehir
Hastanesi Kulak Burun Boğaz Bö-
lümü Uzmanı ve Uyku Merkezi
Sorumlusu Prof. Dr. Vural Fidan,
uyku hastalıklarının da genetik
yollarla insana kan bağı bulunan
kişilerden taşınabildiğini belirtirken,
“Ailevi uyku problemi olanlarda
ne yazık ki genetik geçişli olarak
sonraki nesilde veya kan bağı olan
kişilerde bu problemlerin yaşanma
ihtimali çok yüksek” dedi. Uyku
problemleri yaşayan kişilerin mut-
laka uyku hekimlerine başvurmaları
gerektiğini belirten Prof. Dr. Vural
Fidan, “Uyku hastalıkları tüm dün-
yada olduğu gibi ülkemizde de ne
yazık ki olan ve toplumun oldukça
büyük bir kesimini rahatsız eden
bir durum. O hastalıklar DSM in-
deksine göre yapılmakta ve bizim
de Türkiye'de takip etmiş olduğu-
muz Amerikan Uyku Akademisi'nin
sıralaması ve değerlendirmesine
göre biz de değerlendirmesini ya-
pıyoruz. Tüm toplumlarda olduğu
gibi ülkemizde de ne yazık ki kilo
artışıyla beraber bu uyku hastalık-

larının yaşanması ve buna bağlı
olarak patolojilerin ortaya çıkması
mümkün. Ne yazık ki bununla
ilgili olarak farkındalık ülkemizde
çok fazla değil. Bununla ilgili olarak
sivil toplum kuruluşları olarak
bizler elimizden geldiğince bu bil-
gilendirmeyi yapıyoruz. Sağlık Ba-
kanlığı da keza bu konuyla ilgili
bilgilendirmeleri yapıyor. Fakat ye-
terli mi? Ne yazık ki yeterli olmuyor.
Bu sebeple bu hastalarla ilgili olarak
mutlaka ve mutlaka uykuyla ilgili
uykuya dalma, sürdürme, gün içe-
risindeki uyku problemi olan kişi-
lerin bu konuyla ilgili olarak uyku
hekimlerine öncelikli olarak baş-
vurmasını tavsiye ediyoruz. Hekim
arkadaşlarımızın değerlendirilmesi
neticesinde tespit edilen herhangi
bir şüpheli durum varsa bunlara
yönelik ileri tetkik ve tedavi yapı-
larak kişinin mevcut bir problemi
veya ilerleyici bir durumu varsa
buna yönelik önce teşhis, sonra
tedaviye yönelik değerlendirme
imkanımız oluyor” dedi. Yaşanan
uyku problemlerinin birçok sebebi
olabilirken, genetik olma ihtimalinin
de kuvvetli olduğunu belirten Fi-
dan, şu ifadeleri kullandı: “Uyku
hastalıklarını etkileyen birçok faktör
var. Bu faktörlerin başında ne yazık
ki genetik var. Ayrıca yaşanan
burun veya ağız, yüz travmaları,
göğüs kafesi travmaları da ne yazık
ki kişilerin solunumlarıyla ilgili
problem oluşturarak uyku hasta-
lıklarına kişilerin yatkınlığını art-
tırmaktadır.” lESKİŞEHİR-İHA

ntalya gibi aşırı
sıcaklık ve nem
ile ani hava de-

ğişimleri gelişen bölgeler, de-
ğişimlere duyarlı kişilerde baş
ağrısı ve migreni tetikliyor.
Ayrıca vücut ısısını yükselten
fiziksel aktiviteler sırasında
ısı kaynaklı baş ağrısı oluşa-
bilir. Sıvı içmek ve güneşe
maruz kalmaktan kaçınmak
gibi tedaviler ve önleyici adım-
lar ile baş ağrılarından ko-
runmak ve şikayetleri hafif-
letmek mümkün. Memorial
Antalya Hastanesi Nöroloji
Bölümü'nden Uzm. Dr. Özden
Yener Çakmak sıcak havalarda
baş ağrısı ve tedavisi hakkında
bilgi verdi.
"Kadınları daha
çok etkiliyor"

Uzm. Dr. Özden Yener Çak-
mak, baş ağrısının bazen kişi-
nin tüm hayatı boyunca zaman
zaman yaşadığı bir şikayet
olabiliyorken; bazı kişiler için
bir hastalığın belirtisi veya
hastalığa eşlik eden bir durum
olarak ortaya çıktığını ifade
etti. Çakmak, “Özellikle ka-
dınlarda daha sık rastlanan
migren tipi baş ağrıları ve yine
hastalarda ciddi yakınmalara
sebep olan gerilim tipi ağrılar,
hastaları yaşam boyu etkile-
yebilmektedir. Bu tür ağrılar
başka bir hastalığa eşlik et-
mezken, ağrıya zemin hazır-
layan etkenlerin varlığı unu-
tulmamalıdır. Bunlar; stres,
açlık ve uykusuzluğun yanı

sıra; mevsimsel etkenler olarak
sıralanabilir” diye konuştu.
“Klima kullanımı,
baş ağrısına yok
açabilir”

Uzm. Dr. Özden Yener Çak-
mak, şöyle devam etti: “Mev-
simsel özellikler migren ve
gerilim tipi baş ağrılarının art-
masına veya azalmasına neden
olabilmektedir. Yaz aylarında
artan baş ağrıları bu durumun
en somut örneklerindendir.
Bu alanda yapılan bilimsel ça-
lışmalar, havanın ısınmasıyla
damarların genişlediğini ve
buna bağlı olarak baş ağrıla-
rının da artığını göstermekte-

dir. Öte yandan, baş ağrılarını
kronik şekilde yaşayan kişiler
çoğu zaman sıcakların bu et-
kisinin farkına bile varmazlar.
Ayrıca sıcaklar nedeniyle artan
klima kullanımı ağrıları olum-
suz etkileyen bir başka etken-
dir. Klimalı ortamda uzun süre
bulunmak baş ağrılarını te-
tikleyen durumlar arasında
yer almaktadır.”

Yaz sıcaklarında daha fazla
hissedilmeye başlanan baş
ağrılarının bir dizi önlem alı-
narak hafifletileceğine dikkat
çeken Uzm. Dr. Özden Yener
Çakmak, alınabilecek önlem-
leri şu şekilde sıraladı: “Gün
boyunca bol miktarda sıvı tü-

k e t i n ,
aşırı gü-
neşe ma-
ruz kal-
maktan ka-
çının, gölgeli
alanlarda düzenli
molalar vermeye
özen gösterin, polarize güneş
gözlüğü takın, koku baş ağ-
rısını tetikleyebileceği için,
kokusuz güneş kremi ve los-
yonlar tercih edin, aşırı sıcakta
egzersiz yapmayın, yeme dü-
zenine özen gösterin, aşırı sı-
caklarda alkol tüketmemeye
çalışın, çok sıcak bir ortam-
dan, klimatize edilmiş soğuk
bir ortama ani geçiş yapma-

yın, klimalı ortamlarda soğuk
havaya doğrudan maruz kal-
mayın.”
"Etkin tedavilerle
ağrılar son buluyor"

Baş ağrısının kişinin yaşa-
mını kısıtlar boyuta ulaşıyorsa,
uzman doktora başvurması
gerektiğinin altını çizen Uzm.
Dr. Özden Yener Çakmak, ko-
nuşmasını şu şekilde tamam-
ladı: “Gerilim tipi baş ağrıları
için depresyon tedavisine yö-

nelik ilaçlar faydalı ola-
biliyorken; migren te-

davisinde ilk basa-
mak, hastanın te-

tikleyicilerden
mümkün ol-
d u ğ u n c a
uzak durma-
sıdır. Uyku
ve beslen-
menin dü-
zenlenmesi-
nin yanı sıra;

düzenli egzer-
sizler ile mev-

sim değişiklikle-
rine karşı alınan

önlemler, şikayetlerin
azalmasına yardımcı ola-

caktır. Bu tür önlemlere rağ-
men ataklar sıklıkla devam
ediyorsa, hastaya atak sıklığını
azaltıcı ilaç tedavisi uygulan-
malıdır. Migren tedavisinde
kullanılan ilaçların sırayla de-
nenmesi gerekebilir. Bu aşama-
da hastaların sabırla tedavilerini
sürdürmesi ve doktorlarıyla de-
vamlı bağlantı halinde kalmaları
önemlidir.” lANTALYA-İHA

A

Hayvanlar için ağız ve diş
sağlığı ünitesi kuruldu
Ankara Üniversitesi (AÜ) Veteriner
Fakültesi Hayvan Hastanesinde evcil
ve yaban hayvanlarına yönelik ağız
ve diş sağlığı ünitesi kuruldu. Cerrahi
Anabilim Dalı Araştırma Görevlisi Dr.
Eren Uslu, AA muhabirine, hayvanların
sağlıklı beslenmelerinin iyi bir ağız
sağlığına sahip olmaları açısından
önem taşıdığını söyledi. Uslu, diş ve
diş eti sorunlarının, hayvanların besin
alımını kısıtlamasının yanı sıra tüm
vücut sistemlerini olumsuz etkilediğini
belirterek, diş kayıplarının yetersiz
beslenme sorunlarını da beraberinde
getirdiğini aktardı. Kötü ağız hijyeninin
hayvanlarda diş eti hastalığına yol
açabildiğini, bunun da ağız içi doku-
ların zarar görmesine neden olabildi-
ğini vurgulayan Uslu, enfeksiyonların
ağız içinde yayılarak diğer organlara
zarar verebildiğine dikkat çekti. Üni-
tenin yeni kurulduğunu, hasta sayıla-
rının her geçen gün arttığını kaydeden
Uslu, "Burada hastalarımızın dişle ilgili
problemlerine müdahale edebiliyoruz.
Diş taşlarının temizlenmesi, diş çekimi
ya da travma sonrası ağız çene cerrahisi
gereken hastalarda bu cerrahileri ger-
çekleştirerek, diş sağlıklarını da kontrol
edebiliyoruz." diye konuştu. Birimdeki
hizmetlerinin bununla sınırlı kalma-
dığını vurgulayan Uslu, çenenin ve
çene ekleminin cerrahi operasyonla-
rının da gerçekleştirildiğini bildirdi.
Ünitede bir köpeğe yapılan tedaviye
ilişkin de bilgi veren Uslu, şunları
söyledi: "Hastamız getirildiğinde, ağız
kokusu, yemede isteksizlik, özellikle
yerken ani bir acıyla yemeğini ağızdan
düşürme gibi şikayetleri vardı. Yap-
tığımız değerlendirmede hastamızın
diş taşlarının temizlenmesi gerekti-
ğine karar verdik. Aynı zamanda
diş çekimi için gerekli müdahaleleri,
muayeneleri yaptık. Daha sonrasında
anestezi altında hem diş taşlarını
temizledik, gerekli olan diş çekimini
gerçekleştirdik." lANKARA-AA

Sıcak havalarda baş ağrısını
önlemek için 10 öneri!..
Hava sıcaklarının giderek artması ile birlikte kendini gösteren sağlık sorunları arasında baş ağrısı ilk sırada yer alıyor. Baş ağrısından
korunmak için önlemleri aktaran Nöroloji Uzmanı Dr. Özden Yener Çakmak, “Mevsimsel özellikler, migren ve gerilim tipi baş ağrıları-
nın artmasına veya azalmasına neden olabilmektedir. Yaz aylarında artan baş ağrıları bu durumun en somut örneklerindendir.” dedi.
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Veri güvenliği alanında
çalışmalar yürüten
"Noyb" adlı Viya-
na merkezli sivil
toplum kurulu-
şu, X yapay
zeka programı
hakkında, Av-
rupa Birliği Ge-
nel Veri Koruma
Tüzüğü (GDPR) ih-
lalleri gerekçesiyle
Avusturya, Belçika, Fransa,
Yunanistan, İrlanda, İtalya, Hol-
landa, İspanya ve Polonya'da şi-
kayette bulunduklarını açıkladı.
Açıklamada, X'in Avrupa'da 60
milyondan fazla kullanıcının ki-
şisel verilerini, rızaları olmadan
ve önceden bilgilendirme yap-

madan Grok gibi ya-
pay zeka teknolo-

jilerini geliştir-
mek için yasa
dışı bir şekilde
kullanmaya
b a ş l a d ı ğ ı
anımsatıldı. İr-

landa Veri Ko-
ruma Komisyo-

nu'nun geçen hafta
verilerin yasa dışı iş-

lenmesini durdurmak için X'e
karşı yasal süreç başlattığı ha-
tırlatılan açıklamada, İrlanda'nın
GDPR'yi tam olarak uygulama
konusunda yetersiz kaldığı bu
nedenle Noyb'un, X'e karşı 9 ül-
kede resmi şikayette bulunduğu
kaydedildi.        lBRÜKSEL-AA

Türkiye'de 2023 yılında 53 bin
570 trafik kazası gerçekleşti. Bu
kazalarda 3 bin 593 kişi hayatını
kaybetti ve 105 bin kişi yaralandı.
Yaz dönemi ve turizm sezonu
nedeniyle kara yollarında yoğun
yolcu otobüsü trafiği oluşurken,
son dönemde şehirler arası yolcu
taşımacılığı yapan otobüslerin
karıştığı kazalarda artış yaşandı.
Birçoğu ölümlü olan bu kazalara
karşı hem otobüs firmaları hem
de sürücülerin dikkatli ve tedbirli
olması önem taşıyor. Kara Yolları
Trafik ve Yol Güvenliği Derneği
Genel Başkanı Vedat Şahin, oto-
büs kazalarında en önemli se-

bebin uykusuzluk ve yorgunluk
olduğuna işaret ederek, sürü-
cünün, seyahate başlamadan
önce yorgun hissetmesi ya da 8
saat uyumamış olmasının uzun
yolda hatalara sebep olabilece-
ğini vurguladı. Bu durumdaki
şoförlerin hız sınırlamalarını ihlal
edebileceğini belirten Şahin,
"Normalde otobüslerin saatte 90
kilometreden fazla hız yapma-
ması gerekiyor ama maalesef
bu sınırların üzerine çıkıldığını
görüyoruz." dedi. Şahin, uzun
yola çıkarken sürücülerin yediği
ve içtiği gıdaların da önemli ol-
duğunu bildirerek, sürücülerin

yola çıkmadan önce ve verdikleri
molalarda tatlı yiyecek ve içe-
ceklerden kaçınması gerektiğini
söyledi. Tatlılar ve karbonhidrat
içeren yiyecek ve içeceklerin
uyku hali yapabildiğini aktaran
Şahin, "En fazla kaza riski uyuk-
lama durumunda oluşur, sürü-
cüler, gittiği yol düz ve dikkat
etmesi gereken unsurlar azsa
'gözü açık halde uyumak' olarak
da bilinen 'yol hipnozu' dediğimiz
olaya yakalanır. Bu durumda
yola bakıldığı halde nereden
geçildiğinin farkında olunmaz,
refleksler zayıflar. O anda yoldan
çıkılabilir veya önde giden bir

araca çarpılabilir. Yol hipnozun-
da genelde karşılaştığımız olay
öndeki bir araca çarpmaktır.
Ankara'da gerçekleşen otobüs
kazasında yoldan kayılmış, ba-
riyerlere ve sonrasında köprü-
nün beton blokuna çarpılmış.
Kazadan önce hiç bir şekilde
frene basılmamış, bu da şoförün
uyumuş olduğunu gösteriyor.
Bu da kazayı kaçınılmaz hale
getirmiştir." değerlendirmesinde
bulundu.  lANKARA-AA

Yapılan bir araştırma, atların
düşünüldüğünden daha zeki
olduğunu ortaya koydu. İn-
giltere'deki Nottingham Trent
Üniversitesi (NTU) araştırma-
cıları tarafından yürütülen ça-
lışmada, 3 aşamalı bir oyuna
dahil edilen 20 atın davranış-
ları gözlemlendi. Oyunun ilk
aşamasında ödül karşılığında
bir deste karta burunlarıyla
dokunmaları beklenen atların,
ikinci aşamada ise kartlara
"dur ışığı kapalıyken" dokun-
maları talimatı verildi. İkinci
aşamada ışığın açık ya da ka-
palı olmasını dikkate almadan
kartlara dokunan atlara, oyu-
nun son aşamasında ise kart-
lara "dur ışığı yanarken" do-
kunmaları halinde ceza olarak
ödül verilmedi. Araştırmacılar,
bu cezanın eklenmesiyle bir-
likte atların davranışlarında
hızlı bir değişim gözlemledik-
lerini belirtti. Atların "yanlış

yapmanın bedeli olduğunu
fark ettiğini" tespit eden araş-
tırmacılar, bundan kaçınmak
amacıyla kurallara göre oy-
namayı öğrendiklerini belirtti.
Ceza alan atların, oyunun ba-
şından beri ışığın hareketine
göre kartlara dokunmaları ge-
rektiğini anladığını aktaran
araştırmacılar, atların zeka-
sının sanılandan daha gelişmiş
olduğunu vurguladı. Araştır-
macılar, yanlış yapmalarının
bir sonucu olmadığı sürece
atların kurala bağlı kalma-
dıklarını gözlemledi. Başa-
raştırmacı Louise Evans, "Ce-
zayı uygulamaya koyduğu-
muzda atların performansın-
da iyileşme bekliyorduk ancak
iyileşmenin bu kadar hızlı ve
dikkate değer olması bizi şa-
şırttı." ifadesini kullandı. Araş-
tırma, "Applied Animal Be-
haviour Science" dergisinde
yayımlandı. lANKARA-AA

9. Uluslararası İstanbul 
Arapça Kitap Fuarı açıldı

Araştırmacılar, atların düşünüldüğünden
daha zeki olduğunu tespit etti
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İstanbul Valisi Davut Gül, "Bu tür
organizasyonlarda bu huzuru, bu
hoşgörüyü, var olan kültürü, var
olan kardeşliği, hangi ülkede olursa
olsun Müslümanların kardeş ol-
duğunu göstermiş oluyorsunuz."
dedi. Anadolu Ajansının (AA) Glo-
bal İletişim Ortaklığında Basın Ya-
yın Birliği, Uluslararası Arapça Ki-
tap Yayıncıları Derneği ve Türkiye
Basım Yayın Meslek Birliği tara-
fından bu yıl 9'uncu kez düzenle-
nen "Uluslararası İstanbul Arapça
Kitap Fuarı", İstanbul Fuar Mer-
kezi'nde açıldı. Açılış programında
İstanbul Valisi Davut Gül, fuarın
Genel Koordinatörü Muhammed
Ağırakça, Uluslararası Arapça Kitap
Yayıncıları Derneği Yönetim Kurulu
Başkanı Mehdi el Jumail, Türkiye
Basım Yayın Meslek Birliği Yönetim
Kurulu Başkanı Mehmet Burhan
Genç, Arap Yayıncılar Birliği Yö-
netim Kurulu Başkan Vekili Mu-
hammed Sibai, İstanbul Ticaret
Odası Meclis Başkanı Erhan Erken,

İstanbul Ticaret Odası Yönetim
Kurulu Üyesi Münür Üstün, eski
milletvekili Prof. Dr. Yasin Aktay,
Uluslararası Müslüman Alimleri
Birliği Mütevelli Heyet Başkanı
Ali Muhyiddin Karadağı ve Basın
Yayın Birliği Yönetim Kurulu Baş-
kanı Mustafa Karagüllüoğlu ko-
nuştu. Vali Gül, konuşmasında
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan'ın selamını katılımcılara
iletti. Bu ve bu benzeri etkinliklerin
ülkeler arasında var olan kar-
deşliği daha da artıracağını be-
lirten Gül, "9'uncusunun yapıl-
ması demek, burada bir irade
var, sürdürülebilirlikler ve karar-
lılık var demek. Bu çok kıymetli.
Bazen en güzel işi yaparsınız
ama bir sene yaparsınız. 9'uncu-
nun olması hem okurlar hem
yayıncılar hem de bu işi organize
edenler açısından bunun artık ileriye
dönük gelişerek ve artarak devam
edeceğini bizlere müjdeliyor." diye
konuştu. lİSTANBUL-AA

Uzmanından otobüs sürücülerine “yol hipnozu” uyarısı

Basılı medyanın ekrana karşı di-
renişi için çaba göstermek çok
değerli. İnsan ve kağıt arasındaki
kadim dostluğa katkı sunmak,
tatmin edici bir duygu. İnsan-
dan insana mesaja ara-
cılık etmek anlamlı bir
uğraşı. Ne var ki or-
ganik ve tabii olan
ne varsa sentetik
ve dijital olanın
tehdidi altında.
Değişime ayak
uydurmanız ka-
çınılmaz. Zira
kalabalık şehir
hayatına dair
her pratik sizi
entegre eder ve
direnmeniz zordur.

Dünyadaki deği-
şim hızı, geçmiş za-
manlarda görülen türden
değil. Bu değişimin insan üze-
rindeki etkileri ileri düzeyde. Ge-
çen yüzyıl yükselişe geçen makine
ve elektrik ikilisi insanın sırtındaki
binlerce yıllık yükü almıştı. San-
dalyeyi elinizle yontmuyor, ça-
maşırı elinizle yıkamıyordunuz.
Makineler uysal yardımcılar ola-
rak el altındaydı. Teknoloji kasları
rahatlatırken kimse bu konforun
sınır tanımayan bir tutkuya dö-
nüşeceğini tahmin edemezdi.

Ekranlar ortaya çıkınca dingin
kaslara eklenen keyifli seyirler
dönemi başladı. Ailece izlenen
ortak ekranlar popüler kültürün
baş aktörüydü. Aptal kutusu gibi
tartışmalar henüz başlamıştı ki
yeni bir durumla karşılaştık. Ek-
ranlar küçüle küçüle avuç içine
düşünce yeni bir çağ başladı.
Ortak izlenen ekran keyfi bireysel
kullanımda bağımlılığa dönüştü.
Şimdilerde çevrim içi olmak ok-
sijen tüpü gibi. Gençler için ekran
dışındaki dünya çevrimdışı kesif
bir alan. Özellikle yetişkin diya-
loğunda e-mail’de yazar gibi me-
kanikler.

Led ekranın mavi ışığı gecenin
gizemini rüyalardan alıkoyan bir
set gibi. Öyle ya imaj elinin al-
tındayken kim rüyayı bekler. Geç
saatlerde uyku gözleri esir alsa
da sabah uyanınca ağlar yanı
başınızdadır. 

Sosyal ağlar, bedenlerin so-
yutlandığı aforizmalar dünyası!
Bu platformlarda zeka, göz ve
parmakla yaşamak bedenin iti-
barını çoktan geride bıraktı. 13
yaşında olmak, internette yaşa-
mak için her şeyi bildiğiniz an-
lamına gelir. İçinde yaşadığınız
çevreden takdir almak için onca
yükün altına girmenin alemi var
mı? Halbuki “like” almak hem
kolay hem de haz verici. Payla-
şımlar, mutluluğa benzer bir duy-
gu ya da zihinsel haz enstrü-
manlarıdır. Bazen haz bile deni-
lemeyecek bir hoşnutluk kırıntısı.
Hep daha iyi hissedeceğini dü-
şünerek parmağını ekranda gez-
dirmeler... Keçiboynuzunda saklı

bir gram şekeri tatmak için çeneyi
yormak gibi.

Sosyal ağlar ve oyunlar ben-
liğin kayıplarını gidermek için

öğrenilmiş bir davranış.
İnternet alanında “iyi

gelmesi için yıllarca
kullanılan ilaç”

algısı var. İlacın
yan etkileri ise
hep gündem-
de. Bu örün-
tünün başlı-
ca riski ba-
ğımlılık an-
cak geçen
hafta mesele
bir başka bo-

yutta tartışıldı. 
Meta şirke-

tinin İnstagram’ı
Türkiye’de kapatıl-

dı. Zira suçlara yönelik
denetimin olmadığı, de-

ğerleri itibarsız kılan her payla-
şıma izin verilen bu platform
Gazze lideri İsmail Heniye’nin
taziye mesajlarını sildi ve hesap-
ları askıya aldı. Akla durgunluk
veren paylaşım özgürlüğü birden
nokta atışı bir yasakla meydan
okudu.

Sosyal medyanın bir ideolojisi
olduğu daha iyi anlaşıldı. Haz
ve eğlence paylaşımında tüm sı-
nırları aşarken, değerlerin varlı-
ğını baskılayan bir yapı var. Bu
çarpıklığa karşı Batı dünyası da
isyanda. Bu yılın başında yeniden
TikTok ve Instagram gibi sosyal
medya platformları hakkında
dava açıldı. Meta'nın yöneticisi
Mark Zuckerberg, ABD Senato-
su'ndaki hararetli duruşmada
yaklaşık dört saat sorgulandı.
Çocuklarının sosyal medyadan
zarar gördüğünü söyleyen aile-
lerden özür diledi. Her ne kadar
mahkeme danışıklı dövüş gibi
gözükse de kamuoyu önünde
sosyal medya şirketlerinin yar-
gılanması sosyal ağ faciasına dair
önemli bir farkındalık oluşturdu. 

Aynı mahkemede Çin menşeli
TikTok’un şirketin Singapurlu
CEO'da yargılandı. Bu yönetici;
üç çocuk babası olarak, tartışı-
lanların "korkunç ve her ebevey-
nin kabusu" olduğunu ifade et-
mesi mahkemeye damgasını vur-
du. Dahası kendisi Singapur'day-
ken 13 yaşın altındakilerin hesap
oluşturmasının yasaklanması se-
bebiyle kendi çocuklarının Tik-
Tok'u kullanmadığını itiraf etti.
Kongre'de sekizinci kez ifade ve-
ren Instagram yönetişi ise en
fazla köşeye sıkıştırılan kişi oldu
ama sonuçta hız kesmeden aynı
zeminde ilerliyor.

Bu çarpık tablonun başlıca
nedeni teknolojinin bir avunma
aracı olması! Sosyal ağlar hayatın
gerçekliğine karşı sorumluluk al-
madan, bedel ödemeden ve yüz-
leşmeden bir çıkış yolu icat et-
meye devam ettiği sürece tablo
değişmeyecek gibi. 

Arıcılar da dijitalleşiyor!

Sosyal ağlarda aktör kim?

X, yapay zekada izinsiz veri kullandığı
için 9 AB ülkesinde şikayet edildi
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Aersin Teknopark'ta
faaliyet gösteren
BioCoder adlı tek-

noloji geliştirme firması ürettiği
ürünlerle arıcılığı dijital ortama
taşıyor. Arıcılardan gelen talepler
doğrultusunda ürettiği ürünlere
her geçen gün yeni teknolojiler
ekleyen firma, arıcılara kovan
başına gitmeden uygulama üze-
rinden birçok veriye ulaşma im-
kanı sunuyor. Firmanın yöneticisi
Mehmet Ali Kan, 2014 yılında
Muğla'da arı noktalarını sayısal-
laştırma projesini sürdürürken,
arıcıların "Telefonla teknolojiyi
biz de yakalamak istiyoruz, ko-
vanlarımızı dijital ortamda takip
etmek istiyoruz" şeklinde talepleri
olduğunu söyledi. Bunun üzerine
çalışma başlattıklarını anlatan
Kan, 2020-2021 yıllarında dev-
letten aldıkları KOSGEB desteği
ile Kovan Takip Sistemi'ni geliş-
tirmeye başladıklarını kaydetti.
Bunu yaparken de dünyadaki
birçok örnekleri incelediklerini
dile getiren Kan, "Bu örnekleri
incelerken bir nokta keşfettik.
Bu da ses frekansıyla kovan takibi.
Bunu dünyada yapabilen çok az
bir firma var. Arılar dışarıda arı
dansıyla hareket ederler. İçeride
ses frekansıyla haberleşirler. Kra-
liçe arıyla diğer arılar bir frekansta
haberleşir. Ve bu frekansın belli
bir değerler, ölçüleri vardır. Bu
ölçülerin altına veya üstüne çıktığı

zaman kovanda sıkıntı var de-
mektir. Arılar oğula gideceği za-
man kovanı terk edeceği zaman
da biz buradan direkt takip ede-
biliyoruz" dedi. Arıcılar için sıcak
ve nemin oldukça önemli oldu-
ğunu vurgulayan Kan, "Arıcıların
bizden istedikleri neydi? Sıcaklık
ve nemi takip etmek istiyorlar.
Çünkü sıcaklık ve nemi takip
edemedikleri zaman; yani ko-
vanda sıcaklık yükseldiği zaman
arı çalışmıyor, nem yükseldiğinde
ise arı hastalıkları oluyordu. Arı-
cılarımız artık sıcaklık ve nemi
takip ederek, kovanlarına mü-
dahale edebiliyorlar. Ayrıca sistem
sayesinde kovanımızın ilk ağırlı-
ğını kaydediyoruz. Ondan sonra
sistem her gün kovanı günde bir
defa tartıyor ve ağırlığını kayde-
diyor. Bu şekilde arıcılarımız gün-
lük ne kadar bal verimini aldık-
larını takip edebiliyorlar. Konum
bize iki türlü lazım. Hırsızlık ol-
duğu zaman GPS'den konumunu

takip ediyoruz. Artı burada üre-
ticimiz balını satmak istediği za-
man, 'ben bu arıların ballarını
Van bölgesinde aldım' dediğinde,
uygulama üzerinden arıların han-
gi bölgede ne kadar kaldığı gö-
rülebiliyor" diye konuştu. 

Arıcılar için diğer ciddi sıkın-
tının orman yangınları ve zirai
ilaçlama olduğunu dile getiren
Kan, "Bal ve bal mumu müthiş
bir yanıcı bir maddedir. Yangın
bölgelerine giden arıcılarımız, o
bölgede yangın olduğu zaman
sistem sayesinde anında haberdar
olabiliyorlar. Biz burada yangının
yanı sıra zirai ilaçlama kontrolü
de yapabiliyoruz. Bunun dünyada
birçok örneği var ama bu zirai
ilaçlama ve yangını aynı anda
takip edebilen bir cihaz neredeyse
yok. Biz bunu Türkiye'de ilk defa
yaptık. Arıların konulduğu böl-
gelerde yangın çıktığı zaman veya
zirai ilaçlama yapıldığında arıcıyı
direkt uyarıyoruz. Böylelikle ko-

van, kalite ve verim kaybının
önüne geçiyoruz" dedi. Günü-
müzde iklim kriziyle birlikte hava
şartlarının hızla değişebildiğine
işaret eden Kan, "Bundan 10 yıl
önce iklim krizine karşı mücadele
veriyorduk. Şu an iklim krizine
uyum bölümüne geldik. Artık ha-
valar çok hızlı değişkenlik göste-
riyor. Eskiden mevsimler belli bir
normalde geliyordu, arıcılar da
ona göre hazırlıklarını yapıyor-
lardı. Ama şimdi her gün hava
değişimi var. Mevsimler kısalıyor,
bazen uzayabiliyor, sıcaklar ço-
ğalabiliyor, geçişler çok hızlı bir
şekilde oluyor. Artık arıcılar bunu
takip edemiyorlar. Takip edeme-
dikleri için belli bir ihtiyaç doğu-
yor. Bu ihtiyacı da arı kovan takip
sistemi ile karşılıyorlar. Takip sis-
temi sayesinde kovandaki deği-
şimlerden anında haberdar ol-
dukları için kısa sürede müdahale
ediyorlar ve çözüm üretiyorlar"
diye konuştu. lMERSİN-İHA

M

Mersin Teknopark'ta bir firmanın geliştirdiği Kovan Takip Sistemi ve Kovan Güvenlik Kartı ile arıcılık dijital orta-
ma taşınıyor. Arıcılara kovan başına gitmeden günlük bal üretim miktarı, koloni sağlığı, koloni nemi, koloni sıcak-
lığı gibi birçok veriye akıllı telefondan ulaşma imkanı sunan sistem sayesinde, kovanın bulunduğu bölgede çıkan
yangınlar ile zirai ilaçlama hakkında da anında bilgi aktarılıyor. Kovan peteğine gizlenen Kovan Güvenlik Kartı ise
hırsızlıklara karşı alarm sistemini devreye sokarken, kovanların bulunduğu mekanı GPS üzerinden bildiriyor.
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Ataşehir Belediyesi ile Maltepe
Belediyesi işbirliği yaparak İstan-
bul Büyükşehir Belediyesi’nin kat-
kıları ile Kayışdağı Ormanı’nda
80 bin metrekarelik alanda dev
bir proje hayata geçiriyor. Sokak
hayvanlarına yönelik üç beledi-
yenin ortak girişimiyle kurulacak
rehabilitasyon merkezinde  ve-
teriner binası, ameliyathane, kedi
ve köpek bakım - barınma evleri
ile mama depolarının yanı sıra
hayvanlar için çok sayıda oyun
alanları da yer alacak. İstanbul
Büyükşehir Belediyesi’nin katkı-
ları, Ataşehir Belediyesi ile Mal-
tepe Belediyesi’nin de işbirliğiyle,
sokak hayvanlarına yönelik mo-
dern bir rehabilitasyon merkezi
inşa edilecek. Can dostlarımıza
yönelik yeni, modern ve sağlıklı
bir ortam sağlamak amacıyla or-
tak hareket eden üç belediye,
onların sağlığı ve bakımı üzerine
hizmet verecek olan yeni bir mer-
kez hayata geçirmek için kolları
sıvadı. Kayışdağı Ormanı’nın içe-
risinde toplam 80 bin metrekarelik
bir alan üzerinde planlanan pro-

jede sokak hayvanlarına yönelik
çok sayıda tesis yer alacak. Ka-
yışdağı Ormanı’na giderek, yeni
merkezin yapılacağı alandan bilgi
veren Ataşehir Belediye Başkanı
Onursal Adıgüzel, proje içerisinde;
veteriner binasından ameliyat-
haneye, kedi ve köpek bakım -
barınma evlerinden mama de-
polarına kadar çok sayıda yapının
yanı sıra hayvanlar için oyun
alanlarının da bulunacağını ifade
etti.   Proje hakkında açıklama-
larda bulunan Başkan Onursal
Adıgüzel şunları söyledi: “Sevgili
Komşularım, sizlere Kayışdağı
Ormanı'ndan sesleniyorum. İçinde
bulunduğumuz 80 bin metreka-
relik bu alanda İstanbul Büyük-
şehir Belediyemizin katkılarıyla,
Maltepe Belediyemiz ile yapaca-
ğımız iş birliği kapsamında, sokak
hayvanlarına yönelik hayvan re-
habilitasyon merkezimizi inşa
edeceğiz. Ataşehir'deki binlerce
sokak canlısının evi, içinde bu-
lunduğumuz bu rehabilitasyon
merkezi olacak. Can dostlarımız
burada bize emanet olacak”.

Etkinlikte çocuklar; yüz bo-
yama, el baskısı, taç yapım
atölyesi stantlarında eğlenceli
ve yaratıcı uygulamalar ya-
parak hem eğlendi hem öğ-
rendi. Alana kurulan survıvor
parkuru oyunu, sek sek, halat
çekme, mendil kapmaca, ip
atlama oyunlarına ise çocuklar
kadar ebeveynleri de ilgi gös-
tererek, katılım sağladı. Et-
kinlik renkli görüntülere sahne
oldu. Programa katılan Kü-
çükçekmece Belediye Başkan
Yardımcısı Mehmet Emin
Ay’da çocuklarla oyunlar oy-
nayarak, “ Geçmişte çocuklu-
ğumuzda oynadığımız, unu-
tulmaya yüz tutmuş sokak
oyunlarını çocuklarımıza öğ-
retmek, unutturmamak için

buradayız. Malum teknoloji
çağındayız. Telefondan, tab-
letten bir nebze uzaklaşmala-
rını sağlayarak, yazın tadını
çıkarmalarını istedik. 20 ma-
hallemizde bu etkinliği ger-
çekleştireceğiz. Şu ana kadar
katılım beklentimizin çok üs-
tünde oldu. Bu, bizleri çok
mutlu etti. Küçükçekmece’de
kreşler, oyun parkları, spor
aktiviteleri ile çocuklarımızı
desteklemeye devam edeceğiz”
diye konuştu. Etkinliğe oğluyla

birlikte katılan Tuğba Kaplan,
“ Küçükçekmece Belediyesi’nin
tüm etkinliklerini beğeniyo-
rum. Ama bu bir başka oldu.
Oğluma anlattığım eski sokak
oyunlarını burada oynayarak
göstermek gerçekten çok gü-
zel. Bunlar bizim çocukluğu-
muzun oyunları çünkü. Onun
da hafızasında, çocuk anıla-
rında bu anların kalması çok
özel. Belediye Başkanı Kemal
Çebi’ye teşekkür ediyorum”
dedi. 9 yaşındaki Meyra Çal-

bay ise etkinliği
çok beğendiği-
ni belirterek,
“Burada yüz
boyama, şişe
boyama stant-
larındaki etkin-
liklere katıldım. Çok eğlendik,
çok güzel. Bence devamı da
olmalı. Belediyemize teşekkür
ediyoruz” diye konuştu. Et-
kinlikte çok eğlendiğini ifade
eden 11 yaşındaki Nurullah
Barin’de “Daha önce Sultan-
murat Mahallesi’nde gerçek-
leştirilen sokak oyunlarına
da katıldım. Çok eğlenceli
geçiyor. Sokak oyunları daha
önce bu kadar zevkli hale
gelmemişti. Çok mutluyum”
dedi. Etkinlik; İstasyon, Ata-
kent ve İnönü Mahalleleri’nde
de gerçekleştirilerek, 16 Ağus-
tos’ta sona erecek.

VECHEDDİN ARVAS

Beylikdüzü Belediyesi'nin 2015
yılında hayata geçirdiği 'Dost
Eller Mağazası' ile ihtiyaç sa-
hipleri her türlü gereksinmelerini
karşılıyor.  Çeşitli kurum ve ku-
ruluşlar ile hayırsever vatan-
daşların giyim, ev tekstili, züc-
caciye ve beyaz eşya bağışları
Dost Eller Mağazası'nda kabul
edilerek veren ile alnın birbirini
görmediği büyük bir dayanışma
köprüsü de kurulmuş oluyor.
Beylikdüzü Belediyesi’nin Dost

Eller mağazası, vakıflardan, der-
neklerden, mağazalardan ya da
vatandaşlardan bağış yoluyla
gelen muhtelif eşyaları veya gi-
yim ürünlerini, Kadın Aile Hiz-
metleri Müdürlüğü’ne başvuran
ihtiyaç sahiplerine ulaştırıyor.
Dost Eller aracılığıyla dağıtılan
yardımlar arasında, ayakkabıdan
sünnet-nişan-düğün giysilerine,
mutfak malzemelerinden koltuk
takımına ve beyaz eşyaya varana
kadar yok yok! Belediyeye baş-
vurarak sosyal incelemesi ta-
mamlanan vatandaşların bedel-

siz alışveriş yapabildiği mağa-
zaya ayrıca düğün davetiyesiyle
gelenlere de gelinlik, damatlık
ve sünnet kıyafeti temin ediliyor.
Bağışçılar ihtiyaç sahiplerini bil-
miyor, dolayısıyla bir elin ver-
diğini, diğer el görmüyor. Adnan
Kahveci Mahallesi’ndeki Dost
Eller mağazası hafta içi her gün
saat 08.30’dan, 17.00’ye kadar
açık. Dost Eller’e bağışta bu-
lunmak isteyen veya hizmetten
faydalanmak isteyen vatandaşlar
444 09 39 numaralı hattan de-
taylı bilgi alabilirler.  

‘Dost Eller Mağazası’ ile dayanaışma köprüsü
Mikrokredili girişimci
kadınlardan ‘Yaz Kermesi’
UFUK AKYILDIZ
Sarıyer Belediyesi'nin girişimci ka-
dınlara destek olmak için kurduğu
Mikrokredi Merkezi’nin düzenlediği
Mikrokredi Girişimci Kadınlar Yaz
Kermesi Tarabya Sahili’nde gerçek-
leşti. 8-11 Ağustos tarihleri arasında
açık kalan kermeste el emeği birçok
ürün tüketiciyle buluştu. Takıdan
ahşaba, el işlerinden örgüye, yiye-
cekten dekoratif ürünlere kadar
birçok alanda üretim yapan kadın-
ların ürünlerinin sergilendiği ker-
mes; hem sevdiklerine hem de ken-
dine farklı, özel tasarım hediye al-
mak isteyenlere alternatifler sunu-
yor. Göreve geldiği günden itibaren
Kadın Dostu Bir Sarıyer için çalış-
malarını aralıksız sürdürdüklerini
ifade eden Sarıyer Belediye Başkanı
Mustafa Oktay Aksu, “Ev ekono-
misine katkı sunmak isteyen, sosyal
yaşama daha aktif katılmak isteyen
kadın komşularımız Mikrokredi
Merkezimize başvuruyor ve ken-
dilerine belirli oranlarda sağlanan
kredi imkanıyla evinde üretime
başlıyor. Çocuğuna bakarken aynı
zamanda ev ekonomisine de katkı
sunuyor. Kadın komşularımızın bu
çabasına herkesin destek sunmasını
umuyorum. Bu yönde çalışmaları-
mız devam edecek” dedi.   
Mikrokredi 
nasıl alınır?

Bir mikro işletme fikri oluşturan
kadınlar yakın akraba olmamak
kaydıyla beş kişilik bir grup kurup,
Sarıyer Belediyesi Mikrokredi Mer-
kezi ile iletişime geçerek herhangi
bir belge, kefil ve ipotek istenmeden
başvuru yapabiliyorlar. Prof. Dr.
Muhammed Yunus tarafından baş-
latılan ve 2004 yılında Türkiye’de
uygulanma izni alınan proje 2012
yılında Sarıyer Belediyesi ve Rotary
Kulübü arasında imzalanan proto-
kolle Sarıyer’de hayata geçti. Ka-
dınlar evde otururken, bir yandan
çocuğuna, yaşlısına, hastasına ba-
karken bir yandan da üretebiliyorlar.
Sarıyer Belediyesi kadınlara Mik-
rokredi desteği vermekle kalmıyor,
özel günlerde ürettiklerini tüketiciyle
buluşturmalarını da sağlıyor.

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

stanbul’un trafik
sorunlarına kalıcı
çözümler getir-

mek için önemli projelere
imza atan İstanbul Büyükşe-
hir Belediyesi’nin, Soğukpınar,
Taşdelen, Ekşioğlu, Alemdağ,
ve Çatalmeşe Mahallerine
ulaşmak isteyen vatandaşları
trafik çilesinden kurtaracağı
Taşdelen-Yenidoğan Kavşağı
Projesi’nde çalışmalar devam
ediyor. Çekmeköy Belediye
Başkanı Orhan Çerkez’in İBB
ile yaptığı görüşmeler neti-
cesinde hız kazanan kavşakta
çalışmalar Şubat 2025’te ta-

mamlanacak. Yeni yılın
ilk aylarında hizmete
açılacak kavşak ile bir-
likte özellikle sabah ve
akşam saatlerinde bü-
yük bir çileye dönüşen
ve büyük zaman kay-
bına neden olan trafik
sorunu, proje ile tarihe
karışacak. Kavşak projesi,
aynı zamanda Şile yolu tra-
fiğine de önemli bir rahatla-
ma getirecek. Proje kapsa-
mında, Sırrı Çelik Bulvarı ile
Barbaros Caddesi'ni birbirine
bağlayan Şehit Astsubay Meh-
met Koray Pınar Altgeçidi,

12 Ağustos itibarıyla
trafiğe kapatılacak. Bu
süreçte, bölgedeki trafik
akışı Şile ve Üsküdar
yönlerinde alternatif
güzergahlar üzerinden
sağlanacak. Trafik dü-
zenlemesi ve yönlen-
dirmelerle ilgili olarak,

İBB yetkilileri, vatandaşların
mağdur olmaması için gerekli
tüm tedbirlerin alındığını be-
lirtti. Çekmeköy Belediye Baş-
kanı Orhan Çerkez, “Çekme-
köy için büyük sıkıntılara ne-
den olan kavşak projesine
büyük hız verildi. Yaptığımız

görüşmeler neticesinde, ilgili
birimlere talimatlar vererek
sorunun kısa sürede çözül-
mesi için çalışmalar başlatıldı.
Taşdelen-Yenidoğan Kavşağı
projesi, bölgedeki mahalle-
lerde yaşayan vatandaşları-
mızın günlük hayatını kolay-
laştıracak, uzun süredir kan-
grene dönen trafik sorununu
çözecek çok önemli bir proje.
Bu proje, sadece mahallele-
rimizin girişinde oluşan trafiği
rahatlatmakla kalmayacak,
aynı zamanda Şile yolundaki
yoğunluğu da büyük ölçüde
azaltacak. İstanbul Büyükşe-

hir Belediyesi’nin özverili bir
şekilde çalışmalarına devam
ettiği bu proje, bölge halkı-
mızın yaşam kalitesini artı-
racak, aynı zamanda Çekme-
köy'ün ulaşım altyapısına
önemli bir katkı sağlayacak.
Komşularımızın yaşam kali-
tesini arttırmak adına Çek-
meköy’de sorunları tek tek
kökünden çözerek gelecek
kuşaklara daha yaşanabilir
bir ilçe bırakacağız. Hem İs-
tanbul’da hem de Çekme-
köy’de her şey çok güzel ola-
cak. Hedefimiz güler yüzlü
Çekmeköy” dedi.

İ

ABDULMUTTALİB
BAYRAM

Küçükçekmece Belediye-
si'nin unutulmaya yüz tut-
muş sokak oyunlarını ço-
cuklara öğretmek için dü-
zenlediği  “Sokakta Oyun

Var” etkinliği büyük ilgi
görüyor. 19.’su, Cennet

Mahallesi Zafer Sokak’ta
gerçekleştirilen etkinliğe,

7’den 70’e her yaştaki kent
sakini yoğun ilgi göstere-

rek hem keyifli hem de
nostaljik anlar yaşadı.

Sokak hayvanlarına yönelik
80 bin metrekarelik dev tesis

MUSTAFA
ŞAHİN

Sokak oyunlarıyla nostalji ve eğlence birarada

Çekmeköy’de Şile yolu trafik çilesine kalıcı çözüm

Çekmeköy Taşdelen-Yenidoğan Kavşağı Projesi ile Şile yolu trafiği tarihe karışıyor. Çekmeköy'de yaşayanları canından bezdiren
özellikle akşam ve sabah saatlerinde işe gidiş dönüşlerde büyük bir çileye dönüşen kavşak 2025 yılının ilk aylarında hizmete gire-
cek. Proje ile soruna kalıcı çözüm sağlanması planlanırken vatandaş da rahat bir nefes alarak trafikte vakit kaybından kurtulacak.
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evre, Şehircilik ve
İklim Değişikliği
Bakanı Murat Ku-

rum, sosyal medya hesabından
yaptığı paylaşımda, "Her bir va-
tandaşımızı sağlıksız konutlardan
çıkarana kadar bize durmak yok.
İstanbul'da Yarısı Bizden'de yeni
dönemi başlattık." ifadelerini kul-
landı. Bakan Murat Kurum: (Kent-
sel dönüşüm) 'Yarısı Bizden'de
yeni başvuru dönemi başlatıyoruz.
Artık tarih kısıtlaması yok. Kam-
panyaya ilişkin merak edilen 15
soru ve yanıtları şöyle:

Soru: Yarısı Bizden Kam-
panyası'ndan faydalanmak için
e-Devlet başvurusu şart mı?

- Yeni dönemde e-Devlet baş-
vurusuna gerek yok.

Soru: Kampanyadan kimler
faydalanabilir?

- İstanbul'daki riskli yapı sa-
hiplerinin tümü kampanyaya
başvurabilir.

Soru: Ev ya da iş yerimin
riskli olup olmadığını nasıl
öğrenebilirim?

- Bakanlığa bağlı lisanslı
kuruluşlara karot örneği aldı-
rarak, yapının risk durumu
tespit edilebilir.

Soru: Riskli yapı olduğunu
tespit ettirdikten sonra ev veya
iş yerini dönüştürmek için ilk
olarak nereye başvurmak ge-
rekiyor?

- Riskli yapı, hak sahiplerinin
ortak kararla belirleyecekleri bir
yükleniciyle imzalayacakları söz-
leşme ile projelendirme ve yapı
ruhsatı işlemleri tamamlanır. Ar-
dından kuracakları kat irtifakı
(hisse sahiplerinin paylarının tes-
piti) işlemlerinden sonra "Yarısı
Bizden" desteği için ilçe beledi-
yelerine başvuru yapılır.

Soru: Yarısı Bizden için proje
ön şartları nelerdir?

- Yeni projedeki yapı (otopark
ve sığınak hariç), eski yapının bir
buçuk katı büyüklüğünü geçme-
meli. 1 Nisan 2023'ten sonra ha-
zırlanmış ruhsat projeleriyle bu
kampanyadan faydalanılabilir.

Soru: Hak sahipleri sözleş-
meyi ne zaman ve kiminle im-
zalayacak?

- İlçe belediyesince hak sahibi
tespiti tamamlanmış riskli yapılar
için Bakanlığın oluşturacağı ran-
devu tarihinde Bakanlık ile hibe
taahhütnamesi ve kredi sözleş-
mesi imzalanır.

Soru: Her konut veya iş yeri
için ne kadar hibe ve kredi
ödenecek?

- Hak sahibinin bir konutu
için 700 bin lira hibe ve 700 bin
lira kredi, diğer her bir konutu
için 1 milyon 400 bin lira kredi
verilecek. Hak sahibinin bir dük-
kanı için 350 bin lira hibe ve
350 bin lira kredi, diğer her bir
dükkanı için ise 700 bin lira
kredi desteği sağlanacak.

Soru: Bakanlık Yarısı Bizden
ödemesini hak sahibine mi,
yükleniciye mi yapacak?

- Ödemeler hak sahipleri adına
yükleniciye yapılacak.

Soru: Ödeme ne zaman ve
nasıl yapılacak?

- İlk ödeme iş başlayınca yüzde
30 oranında yapılacak. Ardından
inşaatın devam etme süreci ince-
lenerek taşıyıcı sistemin bitiminde
yüzde 30, yapı sıvaya kadar hazır
duruma getirildiğinde yüzde 30
oranında ödeme yapılacak. Son
aşamada ise yapı kullanım izin
belgesi alındığında yüzde 10 ora-
nında ödeme yapılacak.

Soru: Kredi geri ödemeleri
ne zaman ve hangi şartlarda
gerçekleştirilecek?

- Kredi geri ödemeleri yapı
ruhsatının alınmasından 2 yıl
sonra başlar. 10 yıla kadar vade
uygulanır. Ödemenin başladığı
yıl faiz uygulanmaz. Sonraki
yıllar Tüketici Fiyat Endeksi
(TÜFE) oranının yarısı kadar
güncelleme yapılır.

Soru: Tahliye desteği ne ka-
dar?

- Tahliye desteği tek seferde
100 bin lira olarak ödenir.

Soru: Tahliye desteğinden
kiracılar da faydalanabilir mi?

- Tahliye yani taşınma desteği
daire/iş yerinde oturan kiracıysa
kiracıya, değilse ev sahibine
ödenir.

Soru: Otopark ve sığınak
yaptığımda hak kaybı olacak
mı?

- Yeni üretilecek projede oto-
park ve sığınak alanları inşaat
alanı metrekaresinin dışında tu-
tulacak. Böylece yapı sahibi hak
kaybına uğramayacak.

Soru: Kredi için gelir şartı
aranıyor mu?

- Hak sahiplerine kredi veri-
lirken gelir ve kredi puanına ba-
kılmaz.

Soru: Hangi tarihler ara-

sında başvuru yapılacak?
- Kampanyaya vatandaşlar

süre kısıtlaması olmadan başvu-
rabilecek.

- Vatandaşların hak kaybının
önüne geçildi

Öte yandan, kampanyada ar-
tık e-Devlet başvurusuna gerek
kalmayacak.

Kampanya desteğinden fay-
dalanırken yeni yapılacak yapının
eski yapının bir buçuk katı bü-
yüklüğünü geçmemesi gerekiyor.
Daha önceki kampanya döne-
minde yeni projesine otopark ve
sığınak ekleyenler "bir buçuk
katı" kuralına takılıp hak kaybına
uğrayabiliyordu. Yeni düzenle-
meyle otopark ve sığınaklar proje
metrekaresinin dışında tutuldu.
Böylece vatandaşların hak kay-
bının önüne geçildi. Bu sayede
çok sayıda vatandaşın kampan-
yadan faydalanması bekleniyor.

Yapımı hızlandırmak ve yük-
lenicilerin projeye ilgisini artırmak
için de ilk ödeme oranına artış
yapıldı. Daha önce hak sahiple-
rinin yüklenicilerine, yüzde10
oranında yapılan birinci hak ediş
ödemesi artık yüzde 30 olarak
düzenlendi. lANKARA-AA

Tapuda işlem sayısı
10 milyonu geçti
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Emlak sektöründeki “doğrulanmış
ilan” düzenlemesiyle tüketici
mağduriyeti önlenecek
Ticaret Bakanlığı uygulamasıyla, 15
Eylül'den itibaren konut satacak ki-
şilerin e-Devlet üzerinden yetkilen-
dirdiği emlakçılar, doğrulanmış ilan-
larla satışa aracılık edecek. Emlak
sektöründe 15 Eylül'den itibaren
başlatılacak "doğrulanmış ilan" dü-
zenlemesiyle, tüketiciyi yanıltan
sahte emlak ilanlarının önüne ge-
çilmesi sağlanacak. AA muhabirinin
derlediği bilgiye göre, Ticaret Ba-
kanlığınca, emlak sektöründe doğ-
rulanmış ilan dönemine geçilecek.
Yeni uygulamada, sitelere gayri-
menkul ilanı verilmesi süreci res-
miyete dökülecek. Buna göre, 15
Eylül'den itibaren konut satacak ki-
şiler, e-Devlet üzerinde kendisine
ait gayrimenkulü seçerek, açılacak
pencereden emlakçısını yetkilendi-
recek. Böylece emlakçılar da aldıkları
yetkiyle sitelere ilan girebilecek.
Söz konusu ilanlar da "doğrulanmış
ilan" olarak yayımlanacak. Yılba-
şından itibaren ilanların tamamının
"doğrulanmış" olarak yayımlanması
zorunlu olacak. Kişi, kendisi de ilan
sitelerine girip konutunu satabilecek.
Düzenlemeyle, tüketici mağduriye-
tinin engellenmesi, sahte ilanlarla
vatandaşların karşılaştığı fiyat ma-
nipülasyonlarının önüne geçilmesi

hedefleniyor. Tüketici Hakları Der-
neği Genel Başkanı Ergün Kılıç, dü-
zenlemenin tüketiciler açısından
olumlu bir gelişme olduğunu belirtti.
Tüketicilerin temel beklentisinin
ekonomik çıkarlarının korunması
ve mağdur olmaları durumunda
zararlarının tazmin edilmesi oldu-
ğunu bildiren Kılıç, bazı fırsatçı kişi
veya işletmelerin vatandaşların temel
haklarını ihlal ettiğini söyledi.  Konut
satacak kişinin e-Devlet üzerinde
emlakçıyı yetkilendirmesiyle dürüst
ve ticari etik kurallarına göre faaliyet
gösteren gayrimenkul firmaları ile
tüketiciler açısından güvenli bir pi-
yasa oluşacağını aktaran Kılıç, şunları
kaydetti: "Doğrulanmış ilan için ti-
caret veya esnaf ve sanatkarlar odası
bünyesinde kurulan emlak meslek
odaları, sektörde faaliyet gösteren
işletmelere bilgilendirme ve eğitim
çalışması yapmalı. Kamu otoritesinin
piyasa gözetim ve denetim faali-
yetlerini etkin olarak kullanması,
güvenilir emlak ilan sisteminin ku-
rulmasına ve tüketici haklarının ko-
runmasına katkıda bulunacak. Tü-
keticiler de bilinçli davranarak,
emlak sitelerinde gördükleri ilanları
araştırmalı ve birden çok ilan sitesini
incelemeli." lANKARA-AA

Küresel deniz taşımacılığında yükün
yüzde 40’ını enerji kaynakları oluşturdu
Küresel deniz taşımacılığında
geçen yıl yükün yüzde 40'ını
kömür, ham petrol, petrol ürün-
leri, sıvılaştırılmış doğal gaz
ve petrol gazı oluşturdu. AA
muhabirinin İstanbul ve Mar-
mara, Ege, Akdeniz, Karadeniz
Bölgeleri (İMEAK) Deniz Ti-
caret Odası sektör raporundan
derlediği verilere göre, dünya
yüklerinin yaklaşık yüzde 86'sı-
nın sevk edildiği deniz yoluyla
ticaret, 2023'te önceki yıla göre
yüzde 3 artış gösterdi. Bu dö-
nemde, deniz yoluyla majör
dökme yük ticaretinin yüzde
4,8 ve petrol ticaretinin yüzde
3 ile güçlü büyümesinin ar-
dından toplam küresel deniz
ticaret hacmi 12,3 milyar tona
ulaşarak olumlu bir görünüm
sergiledi. Söz konusu ticaretin
yaklaşık 2,1 milyar tonu küçük
hacimli dökme yükler, 2 milyar
tonu ham petrol, 1,8 milyar
tonu konteyner, 1,5 milyar
tonu demir cevheri, 1,3 milyar
tonu kömür, 1,1 milyar tonu
petrol ürünleri, 950 milyon
tonu diğer kuru yükler, 550
milyon tonu sıvılaştırılmış gaz-

lar, 520 milyon tonu tahıl, 375
milyon tonu kimyasal madde-
lerden oluştu. Sıvılaştırılmış
gazların 411 milyon tonu sı-
vılaştırılmış doğal gaz (LNG),
128 milyon tonu sıvılaştırılmış
petrol gazı (LPG), kalanı ise
diğer gazlardan oluştu. Küçük
çaplı dökme yükler, küresel
deniz ticaretinde yüzde 17,2
payla ilk sırada yer alırken,
bunu yüzde 16,4 ile ham petrol,
yüzde 15 ile konteyner, yüzde
12,6 ile demir cevheri, 10,6 ile
kömür, yüzde 8,7 ile petrol
ürünleri, yüzde 7,7 çeşitli kuru
yükler, yüzde 4,5 ile gazlar,
yüzde 4,2 ile tahıl ve yüzde 3
ile kimyasal maddeler takip
etti. Söz konusu verilere göre,
enerji kaynaklarının deniz ta-
şımacılığındaki payı 2023'te to-
naj bazında toplam 4,97 milyar
ton ile yüzde 40 olarak kayıtlara
geçti. Dünyada geçen yıl 4,5
milyar ton petrol, yaklaşık 570
milyar metreküpü (411 milyon
ton) LNG olmak üzere 4 tril-
yon 80 milyar metreküp doğal
gaz ve 8,6 milyar ton kömür
tüketildi. lANKARA-AA

DOKAP bölge turizmine 1,5
milyar lirayı aşkın destek sağladı
DOKAP Bölge Kalkınma İdaresi
Başkanı Hakan Gültekin, "Böl-
gemize bakıldığında doğal gü-
zellik var, tarihi değerlerimiz
var, bunların hepsinin hem ko-
runmasını hem kullanılmasını
iç ve dış turizme konu eder bir
şekilde çalışma yürütüyoruz."
dedi. Turizme yönelik projelere
son 4 yılda 1 milyar 540 milyon
lira destek sağlayan Doğu Ka-
radeniz Projesi (DOKAP) Bölge
Kalkınma İdaresi Başkanlığı,
bölgedeki turizm hareketinin
artmasına katkı veriyor. DOKAP
Bölge Kalkınma İdaresi Baş-
kanlığı, sorumluluk sahasındaki
Artvin, Bayburt, Giresun, Gü-
müşhane, Ordu, Rize, Samsun,
Trabzon, Amasya, Çorum ve
Tokat'ta farklı sektörlerdeki ya-
tırımlara destek sağlıyor. Baş-
kanlık, 2020-2024 yılları ara-
sında 98 projeye 1 milyar 540
milyon lira destek sağladı. Bun-
lar arasında, bölgenin tama-
mındaki Yeşilyol Projesi, Gire-
sun'daki Göksu Travertenleri,
Taşhan Arastaları, Trabzon'daki
Boztepe Seyir Terası ve Rize'deki
Çay Çarşısı gibi turizme önemli
katkılar veren projeler yer alıyor.
DOKAP Bölge Kalkınma İdaresi

Başkanı Hakan Gültekin, kül-
türel ve doğal varlıkların sür-
dürülebilir bir şekilde vatan-
daşlarla buluşması için önemli
hedefleri olduğunu söyledi. Var
olan turizm alanlarının doğru
şekilde kullanılması için daha
nitelikli turizm gerektiğini be-
lirten Gültekin, en önemli he-
deflerinden birinin nitelikli tu-
rizm olduğunun altını çizdi.
Gültekin, turizm alanlarının
güzelleştirilmesine verilen des-
teklerin yanı sıra tarihi de-
ğerlere yönelik de destekler
olduğunu ifade ederek, "Böl-
gemize bakıldığında doğal gü-
zellik var, tarihi değerlerimiz
var, bunların hepsinin hem
korunmasını hem kullanılma-
sını iç ve dış turizme konu
eder bir şekilde çalışma yürü-
tüyoruz." dedi.  Doğadaki tu-
rizm hareketliliğin arttığını
belirten Gültekin, "Özellikle
kamp ve karavan turizmiyle
ilgili hareketlilik var. Bize su-
nulan projelerde özellikle yer-
leşkesinde kamp karavanla il-
gili bir alan varsa, mutlaka o
projeye dahil edilmesini isti-
yoruz." değerlendirmesinde
bulundu. lGİRESUN-AA
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Bakan Murat Kurum, ‘Yarısı Bizden Kampanyası’na
ilişkin merak edilen 15 sorunun yanıtını paylaştı

Emlak Uzmanı Mustafa Hakan
Özelmacıklı, ’’Tapu dairelerinde
ilk 7 ayda 10 milyon 4 bin 948 iş-
lem yapılırken, gayrimenkul satış
sayısı 1 milyon 490 bin 497 olarak
gerçekleşti. Aynı dönemde satış
işlemlerinden elde edilen tapu
harç geliri ise 40 milyar 712 milyon
lirayı geçti’’ dedi. Tapuda işlem
sayısı 10 milyonu geçti. Konuya
ilişkin değerlendirmelerde bulunan
Altın Emlak Global Genel Müdürü
Mustafa Hakan Özelmacıklı, “2023
yılının ilk 7 ayında tapu dairele-
rinde yapılan toplam satış sayısı
1 milyon 617 bin seviyesinde ger-
çekleşmişti. Bu yılın aynı döne-
minde ise satış işlem sayısı yüzde
7,86 oranın düşerek 1 milyon 490
bin seviyesinde kaldı. 2024 yılı
ilk 7 ayında satış işlemlerinden
elde edilen tapu harç geliri ise 40
milyar 712 milyon lirayı geçti.
Toplam harç gelirlerinin yaklaşık
yüzde 30’u ise İstanbul’daki iş-
lemlerden elde edildi” dedi. Gay-
rimenkul devir ve iktisaplarında
tapu harcının, beyan edilen gerçek
devir ve iktisap bedeli üzerinden
binde 20 oranında alıcı ve satıcıdan
ayrı ayrı alındığını hatırlatan Özel-
macıklı, “Alıcı ve satıcıların cezalı
tarhiyatla karşılaşmamaları için,
tapuda yapılacak gayrimenkul de-
vir ve iktisap işlemlerinde gerçek
alım-satım bedelini beyan etmeleri,
ayrıca beyan edilen bu bedelin
devre konu gayrimenkulün emlak
vergisi değerinden düşük olması
durumunda emlak vergisi değeri
üzerinden harç ödemeleri gerek-
mektedir. Beyan edilen devir ve
iktisap bedelinin gerçek durumu
yansıtmadığının veya emlak vergisi
değerinden daha düşük bir bedel
üzerinden harç ödendiğinin tespit
edilmesi halinde, eksik ödenen
harç yüzde 25 vergi ziyaı cezası
ile birlikte alıcı ve satıcıdan tahsil
edilebilir” dedi.  lİSTANBUL-İHA

Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanı
Murat Kurum, İstanbul'da yürütülecek kentsel
dönüşüm uygulamaları kapsamındaki "Yarısı
Bizden Kampanyası"nın detaylarına ilişkin
merak edilen 15 sorunun yanıtını paylaştı.

13İTTİFAK05.qxp_Layout 1  12.08.2024  14:25  Page 1



6 SALI
13 AĞUSTOS 2024 Ekonomi İttifak

Emtia piyasasında geçen hafta enerji grubunda
yükselişler görülürken diğer gruplar karışık seyretti
Geçen hafta ons bazında altın
yüzde 0,5, gümüş yüzde 3,9,
platin yüzde 3,7 değer kaybeder-
ken, Brent petrolün varil fiyatı
yüzde 3,1, New York Ticaret Bor-
sası'nda işlem gören doğal gazın
İngiliz termal birimi cinsinden fi-
yatı ise yüzde 9,9 arttı. Emtia pi-
yasasında geçen hafta jeopolitik
risklerin etkisiyle enerji grubunda
yükselişler görülürken, küresel
ekonomik aktiviteye ilişkin endi-
şelerin devam etmesiyle diğer
gruplarda karışık seyir izlendi.
ABD'de ekonomik aktivitenin ön-
görülenden daha sert yavaşlaya-
bileceği endişesiyle geçen hafta
küresel piyasalarda görülen tarihi
satış baskısının etkileri varlık fi-
yatları üzerinde de görüldü. Ana-
listler, ABD'de bu hafta açıklanacak
enflasyon verisinin, pay piyasa-
larının yanında emtia piyasasının
yönü üzerinde de belirleyici ola-
bileceğini kaydetti. Emtia piya-
sasında böylece geçen hafta jeo-

politik risklerin etkisiyle enerji
grubunda yükselişler görülürken,
küresel ekonomik aktiviteye ilişkin
endişelerin devam etmesiyle diğer
gruplarda karışık seyir izlendi.
Geçen hafta değerli metal fiyat-
larında satış baskısı yoğun bir şe-
kilde hissedildi. Ons bazında altın
yüzde 0,5, gümüş yüzde 3,9,
platin yüzde 3,7 değer kaybeder-
ken, paladyum yüzde 1,6 değer
kazandı. Asya kaynaklı carry trade
stratejilerinin değişmesiyle artan
likidite ihtiyacı değerli metallerde
satış baskısına neden oldu. Ana-
listler, tahvil faizlerindeki yükse-
lişin altının ons fiyatını baskıla-
dığını söyledi. Resesyon endişe-
leriyle yüzde 3,66 ile Haziran
2023'ten beri en düşük seviyesini
gören ABD'nin 10 yıllık tahvil
faizi bu endişelerin azalmasıyla
daha sonra yüzde 4 seviyesinin
üzerini test etti ve haftayı 15 baz
puan artışla yüzde 3,94'ten ta-
mamladı. lİSTANBUL-AA
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Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Ab-
dulkadir Uraloğlu, Cumhurbaş-
kanlığı Dijital Dönüşüm Ofisi ta-
rafından yapılan geliştirme sa-
yesinde araç sahiplerinin tünel,
köprü ve otoyol geçiş ödemelerini
e-Devlet sistemi üzerinden ya-
pabileceklerini bildirdi. Uraloğlu,
yazılı açıklamasında, TÜRKSAT
tarafından geliştirilen ve işletilen
e-Devlet sisteminin, dijitalleşme
ve teknolojinin kamu hizmetle-
rine entegrasyonunda önemli
bir rol oynadığını ifade etti. Cum-
hurbaşkanlığı Dijital Dönüşüm
Ofisi tarafından yapılan geliştir-
meyle hayata geçecek düzenle-

menin, Karayolları Genel Mü-
dürlüğü ile özel şirketler tara-
fından işletilen tüm ücretli yolları
da kapsadığını vurgulayan Ura-
loğlu, "Vatandaşlarımız artık tü-
nel, köprü ve otoyol geçişlerine
ilişkin borç ödemelerini güvenli
bir şekilde tek tıkla e-Devlet üze-
rinden gerçekleştirebilecek. Araç
sahipleri otoyol kullanımlarını
takip edip, yasal takibe konu ol-
mamış geçiş borçlarını ve cezaya
düşmemiş geçiş ödemelerini ya-
pabilecekler." değerlendirmesinde
bulundu. Uraloğlu, e-Devlet üze-
rinden gerçekleştirilen bu işlem-
lerle vatandaşların borç ödeme

imkanı ile birlikte ihlalli geçiş
bildirimi ve borç sorgulama gibi
mevcut işlemlerini de artık daha
kolay ve kullanıcı dostu şekilde
gerçekleştirebildiğine dikkati
çekerek, şunları kaydetti: "Bu
geliştirmeler, geçişlerin cezaya
düşmeden ödenmesi konusunda
kullanıcılara kolaylık sağlayacak
olup, bu işlemleri sadece üzerine
plakası kayıtlı araçları olan ki-
şiler yapabilecek. Amacımız, di-
jital hizmetlere erişimi artırmak
ve vatandaşlarımızın hayatını
kolaylaştırarak bu hizmetleri
daha pratik ve güvenli hale ge-
tirmek." lANKARA-AA

Son dönemde dalgalı seyir izleyen
kripto para piyasası, ABD'deki baş-
kanlık seçimleri ile Amerikan Mer-
kez Bankasının (Fed) faiz kararına
ilişkin gelişmelerle yön belirlemeye
çalışıyor. AA muhabirinin derlediği
bilgiye göre, kripto para piyasasında
son dönemde hareketli bir süreç
yaşandı. Temmuz sonunda 70 bin
dolar seviyesinde işlem gören Bit-
coin, Fed'in politika faizini sabit
bırakması ve ABD'de işsizliğin son
yılların en yüksek seviyesine ulaş-
masıyla düşmeye başladı. Bu ülkede
ekonomik aktivitenin öngörülenden
daha sert yavaşlayabileceği endişesi,
satış baskısının derinleşmesine ne-
den oldu. ABD ekonomisinin re-
sesyona gireceğine yönelik endişeler
ve küresel pay piyasalarındaki sert
düşüşlerle birlikte Bitcoin'deki değer
kaybı yüzde 20'ye ulaşırken geçen
hafta Bitcoin 50 bin dolar seviye-
sinin altına indi. İlerleyen günlerde
resesyon endişesinin azalmasıyla
küresel piyasalarda toparlanma gö-
rülürken kripto para piyasası da
kayıplarının bir kısmını telafi etti.
Kadir Has Üniversitesi Yeni Medya
Bölümü Öğretim Görevlisi İsmail
Hakkı Polat, AA muhabirine, son
haftalarda ABD'deki resesyon en-
dişeleri ve Japonya Merkez Ban-
kasının (BoJ) faiz artırması sonra
kripto paraların diğer yatırım araç-
larından daha fazla değer kaybet-
tiğini söyledi. Ekosistemin kayıpların
bir kısmını geri kazandığına dikkati
çeken Polat, ilerleyen süreçte ABD
seçimleri ve ülkedeki faiz kararının
piyasa açısından belirleyici olacağını
bildirdi. ABD'de eski Başkan ve
Başkan adayı Donald Trump'ın krip-
to paralara ilişkin söylemlerini
anımsatan Polat, şu değerlendir-
mede bulundu: "Kripto paraların
sonbaharda, ekosisteme dair vaat-
kar davranan Trump'ın ABD se-
çimlerindeki durumuna göre biraz
daha şekil alması söz konusu.
Trump'ın seçilme veya seçilmeme-
sine göre onunla orantılı hareketler
beklemek mümkün. Eylüldeki Fed
toplantısı da belirleyici olacak. Faiz
indirimi, bu indirimin miktarı, bu
sene içinde kaç kere yapılacağıyla
ilgili Jerome Powell'ın açıklamaları
önemli." lANKARA-AA

Kripto para piyasası “ABD'deki
seçimlere” ve “Fed'in faiz
kararı”na odaklandı

Türkiye’nin mücevher ihracatı
geçen ay yaklaşık 2 katına çıktı
Alım heyetleri gerçekleştirerek
yurt dışında düzenlenen fuar-
larda boy gösterip pazar çeşit-
liliğini artıran mücevher sektörü,
ihracatını artırmayı sürdürüyor.
Yurt içinde düzenlenen mü-
cevher fuarları da bu ürünlere
yurt dışından talebin artmasına
katkı sağlıyor. Bu fuarların mü-
cevher sektöründeki ticari iliş-
kilere çok önemli katkılar sağ-
ladığı da görülüyor. AA muha-
birinin Türkiye İhracatçılar Mec-
lisi (TİM) verilerinden derlediği
bilgilere göre, Türkiye'nin ih-
racatı, temmuz ayında geçen
yılın aynı dönemine göre yüzde
13,8 artarak 22,5 milyar dolara
yükseldi. Türkiye'nin mücevher
ihracatı, temmuz ayında geçen
yılın aynı dönemine göre 90,9
artarak, 496,8 milyon dolardan
948,4 milyon dolara çıktı. Mü-
cevher sektörünün ihracatı, böy-
lece geçen yılın aynı dönemine
göre yaklaşık 2 katına ulaştı.
Geçen ay mücevher sektörünün

toplam ihracat içerisindeki payı
ise yüzde 4,2 olarak gerçekleşti.
Mücevher sektörünün alt mal
grubu olarak ihracat rakamla-
rına bakıldığında 408,7 milyon
dolarlık altından mamul mü-
cevherci ve kuyumcu eşyası,
27,4 milyon dolarlık gümüşten
mamul mücevherci ve kuyumcu
eşyası, 493,4 milyon dolarlık
işlenmemiş veya yarı işlenmiş
altın, 4,8 milyon dolarlık iş-
lenmemiş veya yarı işlenmiş
gümüş, 184,1 bin dolarlık kıy-
metli metallerden mamul diğer
eşya, 11,7 milyon dolarlık kıy-
metli metallerin veya kıymetli
metal ile kaplama metallerin
döküntü artıkları, 1 milyon
dolarlık kıymetli metallerle
kaplanmış saatler, aksam ve
parçalar, 405,4 bin dolarlık
kültür incileri, kıymetli ve yarı
kıymetli taşlar ve bunlardan
mamul, 926,7 bin dolarlık taklit
mücevherci eşyası ihracatı ya-
pıldı. lİSTANBUL-AA

Kolay para vaadi vatandaşları
dolandırıcıların eline düşürüyor
İnternet ilanlarıyla veya tele-
fonla ulaştıkları vatandaşlara
özellikle "forex" piyasasından
yüksek kazanç sağlama vaa-
dinde bulunan dolandırıcılar,
toplumun her kesiminden in-
sanın mağduriyetine yol açıyor.
Son yıllarda özellikle uluslar-
arası döviz piyasası "forex"te
kazanç sağlama vaadinde bu-
lunan dolandırıcılar, internet
üzerinde kurdukları sahte plat-
formlar kanalıyla binlerce kişiye
ulaşıyor. İlanlara veya kendi-
lerini telefonla arayanlara ina-
narak sisteme dahil olan birçok
kişi, dolandırıcıların ağına dü-
şüyor. Sermaye Piyasası Kuru-
luna (SPK) kayıtlı olmayan,
"forex" sistemi üzerinden yasa
dışı ilan veren ve kendilerini
yatırım uzmanı olarak tanıtan
kötü niyetli kişiler, İngiltere ve
Amerika başta olmak üzere
yurt dışı hatlarından vatan-
daşları arıyor. Yabancı isim kul-
lanan ve yabancı aksanla Türk-
çe konuşan dolandırıcılar, mağ-
durlara kendilerini "yatırım uz-
manı" olarak tanıtıp güven
sağlamaya çalışıyor. Yapılan

görüşmeler sonrası sisteme ka-
yıt olanlara, panelleri üzerinde
oynamalar yapılarak, ilk etapta
"düşük sermaye" karşılığında
yüksek meblağlarda para ka-
zandıkları gösteriliyor. Bu şe-
kilde mağdurlardan daha yük-
sek meblağlar toplanıyor. Ya-
tırımcılar parasını çekmek is-
tediklerinde ise bazı şartlar ve
bahanelerle karşılaşıyor. Önce
çekilmek istenen rakamın yük-
sek miktarda olduğu belirtile-
rek, parayı sigortalamak ba-
hanesiyle tekrar ücret isteniyor.
Vatandaşlar bu aşamada do-
landırıldığını anlasa bile para-
sını kurtarma umuduyla iste-
neni yapıyor. İkna edici ko-
nuşmalarla da umudunu sür-
düren mağdurlar, istenen diğer
para taleplerini de karşılıyor.
Ancak bir süre sonra muhatap
bulamayanlar, polise veya sav-
cılığa başvuruyor. İstanbul Em-
niyet Müdürlüğü Siber Suçlarla
Mücadele Şubesi ekipleri ise
gerek kendi çalışmaları gerek
ihbarlar üzerine dolandırıcılık
suçlarına yönelik çalışmalarını
sürdürüyor. lANKARA-AA

azine ve Maliye
Bakanı Mehmet
Şimşek, Gelir İda-

resi Başkanlığı tarafından hazır-
lıkları yürütülen yeni uygulama-
lara ilişkin değerlendirmede bu-
lundu. Mükellefe kolaylık sağla-
yacak bir dizi tebliğ taslağı üze-
rinde çalıştıkları bilgisini veren
Şimşek, söz konusu taslakları
kısa süre içinde görüşe açacak-
larını söyledi. Şimşek, uyumlu
mükellefin her zaman yanında
olduklarını, onların yükümlülük
ve maliyetini azaltan her türlü
adımı atacaklarını ifade ederek,
"Bildirim yükümlülüklerinin az-
altılması, vergiye gönüllü uyum
ile kayıt dışı ekonomiyle müca-
delenin artırılması ve bürokratik
süreçlerin azaltılması amacıyla
bir dizi uygulamayı devreye alı-
yoruz. Bu kapsamda, gider pu-
sulasını elektronik ortama taşıyor,
e-Defter uygulamasını yaygın-
laştırıyor, Ba-Bs bildirimlerini kal-
dırıyor ve elektronik tebligatın
kapsamını genişletiyoruz." diye
konuştu. Yeni uygulamaların de-
taylarına ilişkin bilgi veren Şim-
şek, bilanço esasına göre defter
tutan mükelleflerin alım ve sa-
tımlarının bildirilmesi amacıyla
2008 yılından itibaren aylık dö-
nemler halinde alınmaya başla-
nan Ba-Bs bildirimlerini kaldı-
racaklarını bildirdi. Şimşek, bi-
lanço esasına göre defter tutan

yaklaşık 1,6 milyon mükellefi il-
gilendiren bu formlara olan ih-
tiyacın, elektronik belge uygu-
lamalarındaki artış ve kurumlar
arası veri paylaşımının etkinleş-
tirilmesiyle azaldığına işaret ede-
rek, "Bu durumu dikkate alarak
söz konusu bildirim formlarının
alınmasına ilişkin uygulamayı
yakın zamanda sona erdireceğiz."
dedi. Halihazırda bilanço esasına
göre defter tutan yaklaşık 720
bin mükellef tarafından kullanılan
e-Defter uygulamasının kapsa-
mını genişleteceklerini vurgula-
yan Şimşek, hazırladıkları tas-
lakla, bilanço esasına göre defter
tutan tüm mükelleflerin e-Defter
uygulamasına dahil olmasının
öngörüldüğünü dile getirdi.

Şimşek, yaklaşık 1 milyon
mükellefin uygulamaya dahil

olacağına dikkati çekerek, e-Def-
terlere ilişkin berat dosyalarının
gönderilme sürelerinde de de-
ğişiklik yapacaklarını bildirdi.
Elektronik belge
uygulamaları
yaygınlaştırılacak

Vergi mükellefleri tarafından
düzenlenmesi gereken fatura,
irsaliye, serbest meslek makbuzu
gibi 9 belgenin elektronik olarak
düzenlenebildiğini belirten Şim-
şek, şöyle devam etti: "Elektronik
ortamda düzenlenen bu belgeler
muhataplarına elektronik olarak
iletildiğinden hem zaman hem
de kağıt, toner, posta ücreti gibi
masraflardan çok büyük oranda
tasarruf ediliyor. Bu belgelerin
arasına gider pusulasının da ek-
lenmesi için bir çalışma yapıyo-

ruz. Hem alıcı hem de satıcı ta-
rafından imzalanması gereken
bu belgenin elektronik ortamda
ya da iletişim araçları kullanıla-
rak onaylanmasının sağlanması
üzerinde duruyoruz. Halihazırda
muhatabına bir kağıt çıktısı ve-
rilen "e-Müstahsil Makbuzu"nda
da benzer yöntemin kullanılması
planlanıyor. Ayrıca, vergi mü-
kellefleri tarafından düzenlenen
ve bu yıl için 6 bin 900 lira olan
fatura düzenleme limiti altında
kalan faturaların da elektronik
ortamda düzenlenmesi temin
edilerek muhasebe ve beyan sü-
reçlerinin etkinleştirilmesi he-
defleniyor."

Gelir İdaresi Başkanlığı ta-
rafından 2016 yılında kullanıma
sunulan ve 9,2 milyon kişi ta-
rafından kullanılan elektronik
tebligat (e-Tebligat) uygulama-
sıyla tebligatlara ücretsiz olarak
internetin olduğu her yerden
ve her zaman ulaşılabilmesinin
mümkün olduğunu anımsatan
Şimşek, ayrıca kendisine e-Teb-
ligat gönderilen kişilerin anlık
olarak SMS ve e-posta yoluyla
bilgilendirildiğini söyledi. Şim-
şek, Başkanlığın e-Tebligat Sis-
temi'ni Ticaret, Kültür, ve Turizm
bakanlıkları ile Emniyet Genel
Müdürlüğü başta olmak üzere

8 kamu kurumunun da kul-
landığına dikkati çekerek, 6
farklı kurumla entegrasyon ça-
lışmalarının devam ettiğini be-
lirtti. e-Tebligat uygulamasıyla
bugüne kadar 166,5 milyon
belgenin elektronik ortamda
tebliğ edilmesiyle sadece posta
masraflarından yaklaşık 9 mil-
yar lira tasarruf edildiği bilgisini
veren Şimşek, "Tebligatlardan
hızlı, etkin ve ücretsiz haberdar
olunması amacıyla araç alan-
ların da e-Tebligat uygulamasına
dahil olmasına ilişkin çalışma
yapıyoruz, İlk aşamada sıfır
araç alanların uygulamaya dahil
olması planlanıyor." dedi. Bakan
Şimşek, vergi mükelleflerinin
beyanname ve bildirimlerinin
verilmesi başta olmak üzere
vergisel yükümlülüklerinin
önemli bir kısmının mali mü-
şavirler tarafından yerine geti-
rildiğine işaret ederek, şunları
kaydetti: "Yapılması planlanan
değişiklikle mükelleflerin, ara-
larında aracılık ve sorumluluk
sözleşmesi bulunan meslek men-
suplarını da Dijital Vergi Daire-
si'nde yer alan hizmetlerden
yine kendi belirledikleri için
işlem yapabilmeleri konusunda
yetkilendirebilmeleri söz konusu
olacak." lANKARA-AA
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Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, "Gider pusulasını elektronik ortama taşıyor, e-Defter uygulaması-
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Hazine ve Maliye Bakanlığı mükellefe kolaylık
sağlayacak uygulamaları devreye alıyor
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Cumhurbaşkanı
Yardımcısı Yılmaz
TESK'i ziyaret etti

CHP İstanbul İl Başkanlığı'nda
çekildiği öne sürülen para sayma
görüntülerine ilişkin hazırlanan
iddianameyi kabul eden İstanbul
59. Asliye Ceza Mahkemesi, ilk
duruşmanın 25 Eylül'de yapıl-
masına karar verdi. İstanbul Cum-
huriyet Başsavcılığınca, CHP İs-
tanbul İl Başkanlığı'nda çekildiği
iddia edilen ve sosyal medyada
paylaşılan para sayma görüntü-
lerine ilişkin 22 sanık hakkında
hazırlanan iddianame, başsavcılık
tarafından onaylandıktan sonra
mahkemeye gönderildi. İddiana-
me üzerindeki incelemesini ta-
mamlayarak tensip zaptı hazır-
layan İstanbul 59. Asliye Ceza
Mahkemesi, ilk duruşma için 25
Eylül'e gün verdi. Mahkemenin,
taraflara duruşma gün ve saatini
bildiren tebligatlar göndermeye
başladığı öğrenildi.
İddianameden

İddianamede, 11 Mart'ta X sos-
yal medya platformunda birçok
farklı hesap ve kullanıcı tarafından,
kimliği belirsiz bir kişinin siyah
renkli çantadan deste halindeki
banknotları çıkartarak masaya
dizdiğine ilişkin görüntülerin pay-
laşılması üzerine olayın soruştur-
maya başlandığı aktarılmıştı. Sa-
rıyer Ayazağa Mahallesi C Blok'taki
14 taşınmazın SEAS Besicilik şir-
keti yetkilisi Ali Rıza Braka tara-
fından 11 Aralık 2019'da CHP'ye

satıldığı anlatılan iddianamede,
görüntülerdeki paranın da bu sa-
tışa ait olduğu belirtilmişti. İd-
dianamede, Braka, dönemin CHP
İstanbul İl Başkan Yardımcısı Öz-
gür Nas ve görüntülerin çekildiği
ofisin sahibi avukat Gökhan Taş-
kapan tarafından imzalanan tu-
tanakla birlikte parti binasının
alınması sırasında kullanılan ve
nakit olarak sayılarak elden teslim
edilen para miktarının 15 milyon
510 bin lira olduğu kaydedilmişti.
Soruşturmaya konu taşınmazların
hangi tarihte kim tarafından satın
alındığının tespiti amacıyla Sarıyer
Tapu Müdürlüğü'ne yazı yazıldığı,
tapudan gelen cevaba göre, SEAS
Besicilik Sanayi Ticaret Şirketi
adına yetkili Ali Rıza Braka ile
CHP adına Canan Kaftancıoğlu
arasında Beyoğlu 3. Noterliği'nde
6 Kasım 2019'da "Düzenleme Şek-
linde Taşınmaz Satış Vaadi Söz-
leşmesi" düzenlendiğini, bu söz-
leşmede toplamda 14 bağımsız
bölümün satın alma bedelinin 24

milyon 360 bin lira olarak göste-
rildiği, sözleşmeden sonra 14 ba-
ğımsız bölümün 24 milyon 369
bin lira bedelle CHP adına 11
Aralık 2019'da tescil edildiği bil-
dirilmişti. İddianamede, "Bir Tuğla
Da Sen Koy" adlı yardım kam-
panyasının bir siyasi parti olan
CHP tarafından başlatılmış olması
nedeniyle yapılan bağışların Siyasi
Partiler Kanunu'nda belirtilen usu-
le uygun şekilde yapılıp yapılma-
dığının değerlendirilmesi gerek-
tiğine dikkat çekilmişti. Siyasi Par-
tiler Kanunu'nun "bağışlar" ve "ka-
nuna aykırı bağış, kredi veya borç
alınması, borç verilmesi" madde-
lerine değinilen iddianamede,
"Kanunda yapılan düzenlemeye
göre bağış yapan kişinin yapmış
olduğu bağış karşılığında bağış
miktarınca makbuz alması, bağışı
kabul eden parti sorumlusunun
ise teslim aldığı bağış miktarınca
makbuz düzenlemesi gerekmek-
tedir." denilmişti. İddianamede,
bağış kampanyası kapsamında

bağışta bulunmak isteyen kişilerin,
parti banka hesaplarına para gön-
dermek suretiyle bağışta buluna-
bilecekleri gibi, siyasi parti tem-
silcisi olarak hareket eden birden
fazla kişiye veya parti sorumlusuna
da bağışta bulunabileceklerine
işaret edilerek, "Bu nedenle bağışı
kabul eden parti sorumlusunun
resmi olarak yetkilendirilmiş kişi
olması zorunluluğu bulunmamak-
tadır. Bulunduğu konum ve parti
içindeki durumu itibariyle bağış
kabul edebileceği varsayılan ve
bağışı kabul eden kişilerin 'bağış
kabul eden parti sorumlusu' olarak
kabul edilmesi gerekir." ifadeleri
kullanılmıştı. İddianamede, eski
Maltepe Belediye Başkanı Ali Kılıç
ve danışmanı Melih Morsümbül,
eski Şişli Belediye Başkanı Mu-
ammer Keskin, eski CHP İstanbul
İl Başkanı Canan Kaftancıoğlu,
İstanbul Büyükşehir Belediyesi
(İBB) Spor Kulübü Başkanı Fatih
Keleş, eski CHP İstanbul İl Başkan
Yardımcısı Özgür Nas, eski CHP
İstanbul İl Başkanlığı Basın Da-
nışmanı Mustafa Can Poyraz, İma-
moğlu İnşaat Şirketi'nin Genel
Müdürü Tuncay Yılmaz'ın da ara-
larında bulunduğu 22 sanığın ta-
mamı hakkında, Siyasi Partiler
Kanunu'nun "kanuna aykırı bağış,
kredi veya borç alınması, borç
verilmesi" maddesi gereğince 6'şar
aydan 1'er yıla kadar hapis cezası
isteniyor. lİSTANBUL-AA

Türkiye, başkent Atina yakınla-
rındaki Varnava'da başlayan ve
Attiki'nin çeşitli bölgelerine yayılan
yangın dolayısıyla Yunanistan'a
yardım teklifinde bulundu. Dip-
lomatik kaynaklardan alınan bil-
giye göre, Dışişleri Bakanı Hakan
Fidan, iyi komşuluk ilişkileri çer-
çevesinde Türkiye'nin Yunanistan'a
yardıma hazır olduğu mesajını
Atina yönetimine iletti. Yunan ta-
rafı ise teklifi değerlendireceklerini,
gerekmesi halinde Türkiye'den
destek isteyeceklerini belirtti. Kay-
naklar, Türkiye'de halihazırda de-
vam eden büyük bir yangın bu-
lunmamasının, Yunanistan'a yar-
dım teklifi yapılabilmesine imkan
sağladığına işaret etti. Yunanis-
tan'ın başkenti Atina yakınların-
daki Varnava'da başlayan yangın,
şiddetli rüzgar nedeniyle Attiki'nin
çeşitli bölgelerine yayılmıştı. Yan-
gın sebebiyle bölgede bulunan
iki hastane tahliye edilmiş, bir it-

faiyeci yangına müdahale sıra-
sında yaralanarak hastaneye kal-
dırılmıştı. Yunanistanlı yetkililer
gece boyunca süren müdahalelere
rağmen yangının hızla yayıldığını
ve Penteli Dağı'na ulaştığı ifade
etmişti. Dün öğleden sonra çıkan
yangına bugün 500'den fazla it-
faiyeci, 152 itfaiye aracı, çok
sayıda gönüllü, 17 yangın sön-
dürme uçağı ve 15 helikopterin
müdahale ettiği açıklanmış, çok
sayıda evin zarar gördüğü yan-
gında polis, çoğunluğu yaşlı ve
uyarıları dikkate almayan 200'den
fazla kişiyi tahliye etmişti. Me-
teoroloji uzmanları ve hükümet
yetkilileri, perşembe gününe kadar
hava koşulları nedeniyle vatan-
daşları artan orman yangınları
konusunda uyarmış, İklim Krizi
ve Sivil Koruma Bakanı Vassilis
Kikilias da ülkenin yarısının "kır-
mızı alarm" altında olacağını be-
lirtmişti. lİSTANBUL-AA

Türkiye, Atina yakınlarındaki yangın
için Yunanistan’a yardım teklif etti

K Parti Genel Baş-
kanvekili Efkan Ala,
partisinin en büyük

başarısının, Türkiye'yi darbeler dö-
neminden çıkarması ve siyaseti sis-
temin merkezine yerleştirmesi ol-
duğunu belirterek, "Bunun kalıcı
hale gelmesinin yolu anayasa de-
ğişikliği ve sistemin diğer düzen-
lemelerindeki, mevzuatlarındaki
değişikliklerdir. Onlar da yapıla-
caktır." dedi. Ala, 14 Ağustos'ta ku-
ruluşunun 23. yılını kutlayacak AK
Parti'nin Türk siyasi tarihindeki
yeri ve önemi ile 22 yıllık iktidarı
süresince karşılaştığı sorunlar ve
bunlara dönük çözümlere ilişkin
değerlendirmede bulundu. Kuru-
luşundan bir yıl sonra iktidara
gelen AK Parti'nin, Türkiye'yi so-
runlarını çözerek, fırsatlarını de-
ğerlendirerek büyüttüğüne işaret
eden Ala, Türkiye ile AK Parti'nin
de büyüdüğünü, 12 milyona yakın
üyesiyle dünyada da sayılı parti ve
sivil toplum kuruluşlarından biri
olduğunu söyledi.

Ala, AK Parti'nin hikayesinin,
Türk siyasi hayatına büyük harflerle
yazılması gereken bir başarı hikayesi
olduğunu ifade ederek, şöyle ko-
nuştu: "Çok önemli engeller ko-
nuldu ama hepsini aştı. Hepsini
yeni reformların yapılmasına bir
fırsat olarak değerlendirdi ve prob-
lemlerin altında kalmadı, prob-
lemleri çözüme dönüştürdü ve yo-
luna devam etti. Engelleri, krizleri
fırsata dönüştürerek aştı. Önceden
Türkiye'de siyasetin önüne çıkarıl-
mış bütün krizler siyasetin geri çe-

kilmesiyle neticelenmişti. Elbette
bizde de gerilmelere neden oldu
ama geri çekilmeye hiçbir zaman
neden olmadı, o krizler. Biz gerildik
ama Türkiye ile beraber adım at-
mak için o gerilmeler oldu. Ama
geri çekilme olmadı. Fırsata dön-
üştürüldü, fırsat olarak değerlen-
dirildi. Neyin fırsatı? Reformların
fırsatı. Kişisel çıkarımı elde etme
yerine, mademki bu sorun çıktı
ortaya, çıkıyor, o zaman bunu kalıcı
çözüme nasıl kavuştururuz?"

Eski Türkiye'de cumhurbaşkanı
seçimlerinin tamamının büyük si-
yasal krizlere dönüştüğünü dile
getiren ve "367 krizini" anımsatan
Ala, "Biz '367 krizini' çözdükten
sonra onu sistemik bir çözüme ka-
vuşturduk. Nasıl? 'Artık bundan
sonra cumhurbaşkanını halk seçe-
cek, seçmeli' diye referanduma
gittik ve o referandumda millet
Anayasa'yı kabul etti ve ondan be-
ridir de Türkiye'de cumhurbaşkanını
halk seçiyor." dedi.

Ala, işin asıl sahibine verilmesi-
nin ardından artık hiçbir seçimin
kriz yaratmadığını vurgulayarak,
şunları söyledi: "Gücü statükonun
elinden aldık. Gücün sahibi kim?
Halk. Halka verdik. Halk sandıkta
meseleye vaziyet edince sorun kalıcı
olarak çözüldü. AK Parti öncesinde
statüko sistemin merkezindeydi,
siyaset sistemin periferisindeydi.
Adeta gettolaşmıştı. AK Parti siyaseti
sistemin merkezine çekti ve oraya
oturttu. Şimdi Türkiye'de siyaset
karar veriyor, artık neyin doğru
olup olmadığına. Siyaset yetkili

hale gelmiştir, eskiden görevliydi.
Statükonun belirlediği, verdiği gö-
revleri yapan bir enstrüman gibiydi
maalesef. Her on yılda bir de yeni-
den formatlanıyordu. Ama şimdi
artık sistemin aklı, sistemin karar
vericisi siyaset oldu. Millet bir me-
seleyle karşılaştığında siyaset dışı
hiçbir mekanizmaya bakmıyor. Si-
yaset özgürleşti, vesayetten özgür-
leşti, vesayetten kurtuldu ve kendi
kararlarını millet adına kendisi ve-
riyor. Gerçekten milletin temsilci-
lerinin iktidarı tahkim edildi."

Ala, bu konuda Türkiye'de bir
zihinsel dönüşümün de yaşandığına
işaret ederek, "Artık kimse siyaset
dışı organizasyonlardan siyasetin
görevini beklemiyor. Her şeye,
millet için neyin doğru, neyin yanlış
olduğuna siyaset karar veriyor. Bu
başarıyı, bu makas değişimini AK
Parti gerçekleştirdi." dedi. Bunun
kalıcı olup olmayacağına yönelik
Ala, "Şu anda pratik olarak önemli
mesafe elde edilmiştir ve statüko
siyasetin alanından çıkarılmıştır.
Kurumlarımız kendi işlerini yapıyor
ve başarı sağlıyorlar. Ama bunun
kurumsallaşması bir ciddi anayasa
değişikliğiyle mümkündür. Bu ana-
yasa değişikliği yapılırsa, yapılabi-
lirse Türkiye'de o zaman bu siya-
setin edindiği konum tam kurum-
sallaşmış ve garantili hale gelmiş
olur." değerlendirmesinde bulundu.
Ala, AK Parti'nin temel hedefinin
Türkiye'yi dünyanın en gelişmiş,
en kalkınmış 10 ülkesi arasına sok-
mak olduğunu vurgulayarak, "Bu-
nun için anayasa değişikliği lazım,

bunun için her alanda eş zamanlı
düzenlemeler ve reformlar yapıla-
rak yola devam edilmesi lazım.
Yani bizim önerdiğimiz her bir de-
ğişiklik aslında Türkiye'nin ekono-
mik kalkınmasının ihtiyaç duyduğu
değişikliktir. Onları yaparsanız sür-
dürülebilir bir ekonomik kalkınmayı
elde edersiniz." dedi. Türkiye'nin
AK Parti hükümetleri döneminde
3 kat büyüdüğünü ve orta gelir se-
viyesindeki ülkelerin üst katmanına
yerleştiğini belirten Ala, hedef ola-
rak belirledikleri gelişmiş ülkeler
seviyesine çıkmanın yolunun da
yapısal reformları gerçekleştirmek-
ten geçtiğini ifade etti. AK Parti ik-
tidarları döneminde yaşanan "e-
Muhtıra" ve "15 Temmuz darbe
girişimi" anımsatan Ala, 15 Temmuz
darbe girişiminin dünyaya örnek
olacak şekilde püskürtüldüğünü
belirtti. Ala, bu çerçevede Bolivya'da
yaşanan darbe girişimini hatırla-
tarak, "Türkiye'de Cumhurbaşka-
nı'mızın yaptığı çağrı gibi çağrı ya-
pıldı halka ve içeride yeni atamalar
yapıldı aynen bizim 15 Temmuz
gecesi yaptığımız gibi, yeni görev-
lendirmeler yapıldı. Aynı anda aynı
yöntemle orada da darbe bertaraf
edildi. Yani Türkiye'de AK Parti
darbelerin nasıl bertaraf edileceğini,
darbelere nasıl direnileceğini de
ortaya ilk tecrübe olarak koydu.
Dünyaya da bu örnek oldu." diye
konuştu. Gezi olayları, 17/25 Aralık,
MİT tırları gibi birçok operasyona
maruz kaldıklarını ama hepsini
bertaraf ettiklerini ve siyasetin güç-
lendiğini ifade eden Ala, sözlerini

şöyle sürdürdü: "Partimize açılan
kapatma davası doğrudan siyasete
vurulmuş büyük bir darbeydi. Onun
da aşılmış olması çok önemli bir
başarıydı. Arkasından 15 Tem-
muz'da da Türkiye'nin en büyük
partisini kapatmak için dava açan
bir anlayışın yerini bu sefer hukuk
dışı ama Türkiye'nin ordusunun,
yargısının ve emniyetinin içerisinde
yerleşmiş bir çete, bir terör örgütü
siyaseti doğrudan hedef almıştı.
İkisini de AK Parti büyük bir başa-
rıyla püskürttü ve ikisinin de Tür-
kiye'yi etkisi altına almasını önledi.
Türkiye'yi uçurumun kenarından
aldı ve yoluna devam etti."

Ala, AK Parti'nin kurulduğu gün-
den bugüne kadar birçok saldırıya
maruz kaldığını ama hepsini de
millete en az zarar gelecek şekilde
yöneterek yoluna devam ettiğini
vurgulayarak, şunları kaydetti: "AK
Parti'nin siyasi tarihi ve siyasete
yaptığı katkı çok önemsenmelidir.
AK Parti'nin en büyük başarısı
çünkü bunlar bir iki değil, hepsi
birbiri kadar önemli bir sürü saldırı,
bütün bunlar dikkate alındığında
getirdiği en büyük başarı Türkiye'yi
gerçekten artık darbeler dönemin-
den çıkarmış olması ve siyaseti bir
makas değişimiyle sistemin mer-
kezine yerleştirmesidir. Yani halkın
seçtiği insanların, siyasi iradenin
Türkiye'de neyin doğru, neyin yanlış
olduğuna karar verdiği bir meka-
nizma olmuştur ve 'Türkiye'yi bun-
dan sonra siyaset yönetecektir' an-
layışı milletin ve sistemin merkezine
yerleşmiştir." lANKARA-AA
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Efkan Ala: Ak Parti’nin en büyük başarısı
Türkiye’yi darbeler döneminden çıkarmasıdır
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Cumhurbaşkanı Yardımcısı
Cevdet Yılmaz, Türkiye Esnaf
ve Sanatkarları Konfederasyo-
nunu (TESK) ziyaret etti. TESK
Genel Merkezi'ndeki görüşme-
de, Cumhurbaşkanlığı Strateji
ve Bütçe Başkanı İbrahim Şe-
nel, TESK Genel Başkanı Bend-
evi Palandöken ile oda ve birlik
başkanları yer aldı. Yılmaz,
sosyal medya hesabından yap-
tığı açıklamada, görüşmede
eylülde açıklanacak 2025-2027
dönemini kapsayan Orta Vadeli
Program (OVP) hazırlıkları
kapsamında talep, görüş ve
önerileri dinlediklerini belir-
terek, şunları kaydetti: "Ülke-
mizin kalkınmasında en büyük
paylardan biri de şüphesiz ki
alın teriyle ekonomimize değer
katan esnafımıza aittir. Bu kap-
samda, katılımcı bir anlayışla
konfederasyon temsilcileri ile
istişarelere son derece önem
veriyor, elimizi taşın altına hep
birlikte koyuyoruz. Yapılan bu
çalışmalarla, orta vadede Tür-
kiye'yi hep birlikte hem eko-
nomik hem de sosyal adalet
açısından hak ettiği noktaya
taşımamız gerekiyor. Ülkemiz,
kalkınma yolunda rekabet gü-
cünü ve verimliliğini topyekun
artırdığında, bu durumun aynı
oranla refaha da yansıyacağı
bilinciyle ekonomimizi güçlen-
dirmek ve sosyal refahı artır-
mak için durmadan çalışacağız.
Bu kapsamda, önümüzdeki
günlerde de paydaşlarımızla
bir araya gelerek OVP hazır-
lıkları kapsamında öneri ve ta-
lepleri dinleyerek istişarelerde
bulunmayı sürdüreceğiz. Görüş
ve önerileriyle çalışmalarımıza
katkı sunan Türkiye Esnaf ve
Sanatkarları Konfederasyonu
Genel Başkanı Sayın Bendevi
Palandöken'e, kıymetli oda ve
birlik başkanlarına teşekkür
ediyorum." lANKARA-AA

CHP’deki “para sayma” görüntülerine
ilişkin iddianame kabul edildi

FOTOĞRAF: AA
Genel Başkanvekili Efkan Ala, "AK Par-
ti'nin en büyük başarısı, Türkiye'yi artık
darbeler döneminden çıkarmış olması
ve siyaseti bir makas değişimiyle siste-
min merkezine yerleştirmesidir." dedi.
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K Parti Eskişehir İl
Başkanlığı tarafın-
dan partinin 23’üncü

yıl dönümü nedeniyle organize
edilen Teşkilât Pikniği, AK Parti
Genel Başkan Yardımcısı ve İz-
mir Milletvekili olan Hamza
Dağ ile Genel Başkan Yardımcısı
Hasan Basri Yalçın’ın katılımıyla
yapıldı. Kütahya Yolu üzerinde
bulunan Eskişehir Orman Fi-
danlığı’nda gerçekleştirilen Teş-
kilât Pikniği saat 11.00’da baş-
ladı. Programa partililerin yanı
sıra haftasonunu aileleriyle bir-
likte değerlendirmek isteyen
yüzlerce vatandaş katıldı. Mi-
safirlere çeşit çeşit yiyecek ve
içecek ikramları yapılırken, ço-
cuklar için özel oyun alanları
kuruldu. Yarışmaların da dü-
zenlendiği Teşkilât Pikniği’nde
vatandaşlar doyasıya eğlenirken,
parti mensupları bolca sohbet
etme fırsatı buldu.
Başkan Dağ,
çocuklara pamuk
şeker dağıttı

Piknik alanına gelen AK
Parti Genel Başkan Yardımcısı
Hamza Dağ, partililer ve va-
tandaşlar tarafından coşkuyla
karşılandı. Fidanlıktaki birçok
yeri ziyaret eden Başkan Dağ,
katılımcılar ile bolca sohbet
edip fotoğraf çekildi. Oyun
alanını da ziyaret eden Başkan
Hamza Dağ, bir stantta ço-
cuklara pamuk şeker de da-
ğıttı. Bu esnada Başkan Dağ’a
AK Parti Eskişehir Milletvekili
Fatih Dönmez ve Ayşen Gür-
can’ın yanı sıra çok sayıda
partili eşlik etti. AK Parti Genel
Başkan Yardımcısı Hamza
Dağ’ın ziyaretleri sonrasında
Divan Kurulu’nun toplanma-
sıyla Genişletilmiş İl Meclisi
Danışma Toplantısı için Teş-
kilât Pikniği’ne ara verildi.
Toplantı programı, İstiklal
Marşı’nın okunmasıyla baş-
ladı. Program çerçevesinde,
ilk olarak katılımcılara teşkilat
faaliyetlerini anlatan bir video
izletildi. Ardından açılış ko-
nuşmasını yapmak üzere AK
Parti İl Başkanı Gürhan Al-
bayrak kürsüye çıktı. Konuş-
masında Eskişehir Büyükşehir
Belediyesi’ni hedef alan Baş-
kan Albayrak, “Bundan tam
23 yıl önce, 2001 yılının ağus-
tos ayında, milletimiz Cum-
hurbaşkanımız Recep Tayyip
Erdoğan’ın liderliğinde AK
Partimizi kurdu. İster bizi sev-
sin, ister sevmesin, bu ülke-
deki aklı ve vicdanı olan her-

kes şunu bilir ve kabul eder
hatta biraz zorlasak ikrar da
eder, bu ülkeye demokraside
ve ekonomide cumhuriyet ta-
rihindeki en büyük atılımı AK
Parti yapmıştır. Bugün, Türk
siyaset tarihine hizmete sev-
dalı insanların kurduğu AK
Partimizin doğum günü. İlk
günkü aşkla, azimle ve heye-
canla çalışmalarımıza dur-
maksızın ediyoruz, devam
edeceğiz. Değinmeden geç-
mek olmaz. 17 Ağustos, 6
Şubat gibi büyük felaketler
hala hafızamızda mıh gibi
dururken bu ikram belediye-
ciliği ekibi 25 yıla yakın sürede
sadece 24 konutu bile bitirip
vatandaşımıza teslim edeme-
miştir. Buna mukabil son 5
yılda 250 civarı konser ve
bunun benzeri etkinlikler yap-
mıştır. Konser yapılmasın de-
miyoruz lakin önümüzde dep-
rem gerçeği varken bu denli
vurdumduymazlığı asla kabul
etmiyoruz. Bu rezilliklerine
rağmen şehrimize yaklaşık
15 binden fazla konut ka-
zandıran TOKİ’yi eleştirmeleri
ne denli bir aymazlık ve mi-
tomani yani yalan söyleme
hastalığı içinde olduklarının
bariz göstergesidir. Bir yanda
20 yıldan bu yana şehri için
dertlenen ve kamu binaların-
dan hastanesine, batçıklardan
hemen her konuda şehri imar
ve inşa eden bizler, bir yanda
bülten vekilciliği, bülten ve
ikram belediyeciliği ile şehri
gerçek gündeminden uzak-
laştırmaya çalışanlar” dedi.

AK Parti Eskişehir Millet-
vekili Nebi Hatipoğlu, “Eski-
şehir sahipsiz ve kimsesiz bı-
rakmayacağız. Milletvekille-
rimiz, il başkanımız, teşkila-
tımız geceli gündüzlü çalışıyor.
Mevcut idareyi arkasından it-
mek için ne gerekiyorsa ya-
pıyoruz. Hiç merak etmeyin,

bizlere güvenin. 25 yılın ar-
dından bir 5 yılın daha boş
geçmesine müsaade etmeye-
ceğiz. Kıymetli AK Partili kar-
deşlerim, çok iyi bildiğiniz
üzere AK Parti bir dava parti-
sidir. Bundan tam 23 yıl önce
aziz milletimizin ortaya koy-
duğu iradeyle kurulmuştur.
Partimiz gerçek bir halk ha-
reketidir. Sayın Cumhurbaş-
kanımız Recep Tayyip Erdo-
ğan’ın liderliğinde Türkiye
Cumhuriyeti Devleti resmen
küllerinden yeni doğmuştur.
Genç kardeşlerimiz bunları
hatırlamaz ama bizler eski
Türkiye’yi çok iyi hatırlıyoruz.
Büyük mücadeleler ile ne zor-
luklar aşıldı da bugünlere ge-
lebildik. Mücadelemiz de ha-
len devam ediyor. Bundan
sonra da inşallah devam ede-
cek. Dünyadaki o ekonomik
kriz ortamı, bölgemizdeki si-
yasi istirarsızlık, başımızın be-
lası terör, say say bitmiyor.
Ancak bu kutlu dava neferleri
ve liderimiz mücadelesini asla
bırakmadı. Bırak yolun sonu
nereye varırsa varsın” şeklinde
konuştu. Önceki dönem Enerji
ve Tabii Kaynaklar Bakanı
olan AK Parti Eskişehir Mil-
letvekili Fatih Dönmez ise,
son dönemlerde tartışma ko-
nusu olan sokak hayvanları
yasasıyla ilgili şunlara değindi:
“Kamuoyumuzu meşgul eden
bir başka konu da hepinizin
de bildiği gibi sahipsiz sokak
hayvanlarıyla ilgili çıkan ta-
sarısı oldu. Herhalde 1 haftaya
yakın meclisimizde yoğun ola-
rak tartışıldı. Hem komisyon-
da hem de genel kurulda ama
şunu üzülerek ifade etmeliyim
ki; biz defaatle toplu bir ölüm,
uyutulma, katliam, adına ne
derseniz deyin olmayacak de-
memize rağmen ısrarla bu
konuyu mecrasından saptı-
rarak sanki sahipsiz köpeklerin

tamamı toplanacak ve itlaf
edilecek gibi bir algıyı vatan-
daşlarımız arasında yaymaya
çalıştılar. Kanunu açıp oku-
sunlar. Kanunun hiçbir yerinde
sebepsiz ve gerekçesiz bir itlaf
söz konusu değil. Aslında
mevcut yani eski kanunla yeni
kanun arasındaki en temel
fark şu, sahipsiz hiçbir köpeği
hayvanı sokakta bırakmaya-
lım. Daha önce belediyeler
yapabildiği kadar hayvanları
alıyor, tedavisini yapıyor, kı-
sırlaştırıp, aldığı yere bırakı-
yordu. Şimdi biz dedik ki,
yine alacaksın, toplayacaksın
ama aldığın yere bırakmaya-
caksın. Barınak yapacaksın,
bakım evi yapacaksın ve kö-
peklere orada bakacaksın. Ne
zamana kadar? Sahiplendi-
rinceye kadar. Başka bir ifa-
deyle, sahipsiz köpeğin sahibi
artık bundan sonra belediye-
ler. Bugün Eskişehir’de yapılan
barınakların büyük bir kısmı
da yine bizim belediye baş-
kanlarımızın yönetimleri es-
nasında yapılmış barınaklar.
Arazi istediler, verdik. Şimdi
buradan tekrar ifade ediyo-
rum; eğer mevcut arazi yet-
miyorsa gelin Tarım Orman
Bakanlığı’na müracaat edin,
ne kadar arazi istiyorsanız
yine arazi de verelim.”

Programa AK Parti Genel
Başkan Yardımcısı ve İzmir
Milletvekili olan Hamza Dağ
ile Genel Başkan Yardımcısı
Hasan Basri Yalçın’ın yanı sıra
AK Parti Eskişehir Milletvekili
Fatih Dönmez, AK Parti Eski-
şehir Milletvekili Ayşen Gür-
can, AK Parti Eskişehir Mil-
letvekili Nebi Hatipoğlu, AK
Parti İl Başkanı Gürhan Al-
bayrak, MHP İl Başkanı İsmail
Candemir, AK Parti Belediye
ve İlçe Başkanları ile teşkilatın
MKYK mensupları katılım sağ-
ladı. lESKİŞEHİR-İHA

EKREM
ERGÜDER
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AK Parti Eskişehir İl Başkanlığı tarafından partinin 23’üncü yıl dönümü nedeniyle or-
ganize edilen Teşkilât Pikniği, AK Parti Genel Başkan Yardımcısı ve İzmir Milletvekili
olan Hamza Dağ ile Genel Başkan Yardımcısı Hasan Basri Yalçın’ın katılımıyla yapıldı.

AK Parti Teşkilât Pikniği, Genel Başkan 
Yardımcılarının katılımıyla gerçekleştirildi
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Abbas'ın TBMM Genel Ku-
ruluna hitap edeceği 15
Ağustos'taki olağanüstü top-
lantı dolayısıyla Meclis'teki
güvenlik önlemleri artırıla-
cak, toplantıya İsrail'in Gaz-
ze'deki saldırılarında yara-
lanan ve Türkiye'de tedavi
görenler de davet edilecek.
AA muhabirinin aldığı bil-
giye göre, TBMM Başkanı
Numan Kurtulmuş'un, Fi-
listin Devlet Başkanı Ab-
bas'ın ziyareti dolayısıyla
yaptığı olağanüstü toplantı
çağrısı üzerine Meclis Genel
Kurulu 15 Ağustos'ta top-
lanacak. Olağanüstü top-
lantıyı TBMM Başkanı Kur-
tulmuş yönetecek. Genel
Kurulda ilk olarak Kurtul-
muş konuşacak. Numan
Kurtulmuş, konuşmasının
ardından Filistin Devlet Baş-

kanı Abbas'a söz verecek.
Abbas, Genel Kurula hitap
ederek, milletvekillerine İs-
rail'in Gazze'deki saldırıla-
rını anlatacak. Olağanüstü
toplantıya Cumhurbaşkanı
Recep Tayyip Erdoğan da
katılarak Genel Kurul Sa-
lonu'nda Abbas'ın konuş-

masını dinleyecek. Mahmud
Abbas'ın konuşmasının ar-
dından olağanüstü toplantı
sona erecek. TBMM Genel
Kurulunun olağanüstü top-
lantısı dolayısıyla Meclis
çevresindeki ve yerleşkedeki
güvenlik önlemleri en üst
düzeye çıkarılacak, ilave

tedbirler alınacak. Ayrıca,
davetliler dışında TBMM'ye
ziyaretçi kabul edilmeyecek.
Olağanüstü toplantıya siyasi
parti temsilcileri, büyükel-
çiler, yabancı misyon tem-
silcileri, gazeteciler davet
edilecek. Toplantıyı, İsrail'in
Gazze'deki saldırılarında ya-
ralanan ve Türkiye'de tedavi
gören Filistinliler de izle-
yecek. Ayrıca Meclis'te,
İran'ın başkenti Tahran'da
suikasta uğrayan Hamas Si-
yasi Büro Başkanı İsmail
Heniyye'nin Türkiye'deki zi-
yaretleri sırasında çekilen
fotoğraflarından oluşan ser-
gi açılacak. Sergide, Filis-
tin'le ilgili Osmanlı arşivle-
rindeki belgeler ve
TBMM'nin Filistin'e ilişkin
deklarasyonları da yer ala-
cak.  lTBMM-AA

TBMM, Filistin Devlet Başkanı Abbas’ın 
katılacağı olağanüstü toplantıya hazırlanıyor

Dışişleri Bakanlığı Koordinasyon
ve Destek Merkezi, Hırvatistan'da
kaçırılan Türk vatandaşı Muham-
med Çolak'ın, Bosna Hersek'in baş-
kenti Saraybosna üzerinden Tür-
kiye'ye dönüşünün sağlanmakta
olduğunu bildirdi. Dışişleri Ba-
kanlığı Koordinasyon ve Destek
Merkezinin X sosyal medya hesa-
bından yapılan paylaşımda, şunlar
kaydedildi: "Hırvatistan'da kaçı-

rıldığına dair sosyal medyada ha-
berler çıkan Muhammed Çolak
isimli vatandaşımızın Saraybosna
üzerinden ülkemize dönüşü sağ-
lanmaktadır." Bakanlık yetkilileri,
Çolak'ın Hırvatistan'da kimliği be-
lirsiz bir grup tarafından fidye
karşılığında kaçırıldığına dair gelen
bilgilerin ardından dün Hırvatistan
ve Bosna Hersek makamlarıyla te-
masa geçmişti. lANKARA-AA

Dışişleri Bakanlığı, Hırvatistan’da kaçırılan
Türk vatandaşıyla ilgili açıklama yaptı

Ağaç üzerinden, hayvanlar üze-
rinden, katledilen insanlar üze-
rinden, hiç fark etmiyor, duy-
dukları yalanlara inanmaya hazır
hale gelmiş insanları ülkesindeki
diğer insanlara hatta çok sevip
baş harfleriyle sosyal medya pro-
filleri oluşturdukları devletlerine
karşı yönlendirip düşman edi-
yorlar.

Şu sıralar İngiltere’de süren
çatışmaların bizde de benzer sos-
yal alt yapısını hazırlamaya çalı-
şıyorlar. Kitlelerin önüne nefret
objeleri konulmuş durumda. Bir
yandan insanları ülkelerinden
göç etmelerine yol açacak or-
tamları oluştururken, diğer yan-
dan göçmenlerin gittikleri yer-
lerde bir çatışma unsuru olmasını,
yani tam bir kaos istiyorlar. He-
men hemen her ülkede sorunların
kaynağı olarak gördükleri insan-
lara karşı nefretle doldurulmuş
hazır bir kitle var. Bizde de yalan
haberlere inanan insanlarımız
var. Mesela devletimiz Suriyelilere
kişi başı 13.800₺ maaş bağlamış,
bir başka deyişle yıllarca prim
ödemiş emeklilerimiz 12.500₺
alırken, bu yabancı sığınmacılara
çok daha fazlası aylık maaş olarak
veriliyormuş. Evet, bu yalana cid-
di ciddi inananlar var. Yine Suri-
yelilere Avrupa Birliği tarafından
gönderilen milyarların, bizim
devletimiz tarafından bizim ver-
gilerimizle TC. bütçesinden öden-
diği yalanına da inanmış durum-
dalar. Suriyelilerin ülkemizde iş-
yeri açtıklarında vergiden muaf
tutuldukları yalanına inanan da
çok var. Sağlık hizmetlerinde
Türk vatandaşlarından daha ön-
celikli yararlandıkları yalanına
da inanan çok var. İnsanlarımız
bir şekilde etkileniyor. Hepsi
yalan olamaz, neden yalan söy-
lesinler, mutlaka gerçeklik payı
vardır diye düşünenler var.

Bütün bu “inanılan” yalanlar
ile, İngiltere’deki üç genç kızın
katli olayındaki gibi bir yalan
haberle manipule olmaya hazır
bir kitle oluşturulmuş durumda.
Aslını araştırmadan ortaya atı-
lacak, Suriyeliler şunu yaptı şek-
linde bir yalan haberin ateşleye-
ceği büyük bir kitle şu an hazır.
Daha da kötüsü asla olmamasını
temenni ettiğimiz herhangi bir
savaş halinde, kendi devletinden,
kurumlarından nefret eder hale
getirilmiş insanlarla düşmana
karşı nasıl mücadele edebiliriz
ki? Darmadağın olabileceğimiz
bir ortama sürüklenebiliriz. Ger-
çek dışı bilgilerle, medyanın et-
kisiyle rahatça yönlendirilebilen
zihinlerle kime karşı durabiliriz

ki? Öyle hale gelmiş ki bazı in-
sanlarımız ayağına diken batsa
onun yüzünden oldu diyerek ön-
lerine konulan ve konuyla hiç
alakası olmayan bir nefret obje-
sini suçlayacak durumdalar. Tabii
bütün bunların sorumlusu olarak
gördükleri siyasi kişilikler de bu
nefretten payını alıyorlar. Hataları
yok mu, elbette var, ama bu top-
lumsal nefret, eleştirilerin çok
ötesinde ülkemiz için bir kötülük
üretir ve onarılamayacak yıkıma
yol açabilir kaygısındayız.

Yalan dolanlarla maksatlı ola-
rak kitlelerin önüne konulan
nefret objeleri konusu, ulus dev-
letlerin hiç hazır olmadıkları bir
psikolojik savaş yöntemi. Gör-
düğüm kadarıyla hedefteki bir
ulus devlet olan Türkiye Cum-
huriyeti de böylesi bir mücade-
leye henüz hazır değil. Bütün
sorunların sebebi olarak tek bir
kişiyi veya etnik bir topluluğu
veya bir mezhebin mensuplarını
görüyorsanız çok yanılıyorsunuz
dediğimiz zaman, siz de onlar-
dansınız muamelesiyle karşıla-
şıyorsunuz. Türkiye’den, birlik
ve beraberlikten yana olmak,
bazılarının gözünde kötülükten
yana olmakla eş değer hale gel-
miş. Yaşadımız kötülüklerin kay-
nağı tek bir kişi veya bir etnik
grup değil, küresel çapta faaliyet
gösteren büyük bir çete ve sizin
nefret ettikleriniz dahil, hepi-
mizin kanını emiyorlar dediği-
mizde, kimse inanmıyor. Çünkü
öğretilmiş ezberlerden çok farklı
ve alışılmadık geliyor, yadırgıyor
insanlar.

Türkiye Cumhuriyeti bir ulus-
devlet dedik ama, devlet olmak,
ulus olmak, vatandaş olmak gibi
konularda hiç bir bilgisi olmayan
çok kişi var aramızda. Bu ko-
nularda bomboş olunca, alakasız
birilerinin dolduruşuna gelmek
de çok kolay. Devletin bir ko-
nuda niçin öyle davrandığının
sebebini anlamak için hukukçu
olmak gerekmiyor, biraz derin
düşünmek yeterli. Bireysel ola-
rak bize çok saçma gelen şeyler,
nüfusu yüz milyona yaklaşan
bir ülke için farklı bir bakış açısı
gerektirebilir.

Her konuda, ama istisnasız
her konuda ülkesini, ülkesinde
yaşayanları suçlayıp, nefret sa-
çan insanlar görüyorum. Bu tav-
rı kaygı verici buluyorum. Tüm
değerlerimizi kaybedeceğimiz
bir yerlere sürüklenebiliriz ve
geri dönüşü olmayabilir. Söyle-
tilere, aslını astarını her yönüyle
araştırmadan inanmayalım bu
bile yeter.

Nefret objesi (2)
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SERCAN ÇALIŞKAN

ran uzmanı, gazeteci Ali
Asgar Çabuk, Hamas'ın
Siyasi Büro Başkanı İsmail

Heniyye'nin Tahran'da suikasta uğ-
ramasından sonra İran'ın İsrail'e ve-
receği yanıtın ne olabileceğini AA
Analiz için kaleme aldı.

İran'ın yeni Cumhurbaşkanı Mesud
Pezeşkiyan'ın yemin töreni için baş-
kent Tahran'da bulunan Hamas’ın
Siyasi Büro Başkanı İsmail Heniyye,
31 Temmuz'da Tahran'da uğradığı
suikast sonucu şehit edildi. Suikastın
nasıl gerçekleştiğine ilişkin ayrıntılar
henüz netlik kazanmadı. Ancak He-
niyye'nin Tahran'ın kuzeyinde Şehitler
ve Gaziler Vakfı'na ait konutun 4'üncü
katında kaldığı ve binanın bölgeye
yakın bir noktadan ateşlenen roketle
hedef alındığı biliniyor.

Devrim Muhafızları tarafından
saldırıya ilişkin yayınlanan son bil-
diride, saldırının kısa menzilli 7 ki-
logramlık bir savaş başlığıyla ger-
çekleştiği açıklandı. Heniyye sui-
kastının başkent Tahran'da Devrim
Muhafızları tarafından korunan bir
bina içerisinde tam olarak nasıl ger-
çekleştiği sorusu hiçbir zaman netlik
kazanmayabilir. Şu an tüm gözler
saldırının nasıl gerçekleştiğinden
daha çok İran'ın İsrail'e vereceği
karşılığa çevrildi. Elbette saldırıya
ilişkin ayrıntılar, İran'ın İsrail'e ve-
receği karşılığın ipuçlarını da ba-
rındıracak.
İran'ın bir önceki
saldırısı İsrail'i
korkutmaya yetmedi

İsrail, Heniyye suikastını resmi
olarak üstlenmese de İranlı yetkililer
suikast sonrası hızlı bir şekilde İsrail'i
suçladı. İran lideri Ayetullah Ali
Hamaney, Heniyye'nin şehit edil-
mesinin ardından yaptığı ilk açık-
lamada İsrail'i işaret etti ve İsrail'in
hızlı bir şekilde cezalandırılacağı
sözünü verdi. Ayetullah Hamaney,
İsrail'e verilecek karşılığın bir "vazife"

olduğunu belirterek, Tahran'da mi-
safir olarak bulunan Heniyye'nin
hedef alınmasının kabul edilemez
olduğunu vurguladı. İran'ın siyasi
ve askeri kanadından yapılan tüm
açıklamalarda "intikam" alınacağı
bildirilerek, Tahran'ın doğrudan Tel
Aviv'i cezalandıracağı üzerinde du-
ruluyor.

İsrail son 10 yıldır İran içerisinde
düzenlendiği suikastlar ve terör ey-
lemleriyle birçok İranlı önemli ismi
hedef alsa da ilk kez önde gelen
yabancı bir siyasi lider Tahran'da
saldırıya uğradı. Şüphesiz Heniy-
ye'nin Tahran'da şehit edilmesi ülke
içerisinde şok etkisi yarattı ve ülke-
nin İsrail karşısında istihbari ve as-
keri caydırıcılığının tekrar sorgu-
lanmasına neden oldu.

İran, 1 Nisan 2024'te İsrail'in
Şam'daki İran konsolosluğuna yö-
nelik saldırısı sonrası düzenlendiği
Gerçek Vaat operasyonunda, kendi
ana karasından İsrail'i vurabileceği
mesajını vermişti. Tahran yüzlerce
füze ve insansız hava aracıyla (İHA)
gerçekleşen sembolik saldırıda İsrail
karşısında el yükselterek caydırıcı
olmaya çalıştı. Tahran yönetimi He-
niyye suikastı sonrası bu saldırının
başarılı olmadığını ve İsrail karşı-
sında stratejik bir değişikliğe gitmek
zorunda olduğunu gördü.
İran 13 Nisan'dan farklı
bir tutum sergiliyor

Haniye'nin Tahran'da şehit edil-
mesinin üzerinden 13 gün geçti.
İsrail'in Şam'da İran konsolosluğuna
yönelik saldırısına Tahran'ın cevabı
ise 12 gün sonra geldi. Bu süre içe-
risinde Tahran yönetimi diplomasiye
hayır demedi ve Amerika Birleşik
Devletleri (ABD) başta olmak üzere
üçüncü ülkeler aracılığı ile kendisine
gönderilen "itidal" mesajlarına olum-
lu karşılık verdi. Öyle ki İsrail'e dü-
zenlenecek operasyon bölge ülkeleri
tarafından İsrail ile paylaşıldı.

Bu kez beklenen İran saldırısı

nedeniyle bölgede oluşan tedirginlik
13 Nisan'dan farklı bir konjonktür
olduğunu gösteriyor. İran, İsrail kar-
şısında net bir seçim yapmak zo-
runda. Ya stratejik sabır politikasına
geri dönerek İsrail'in caydırıcılığını
kabul edecek ya da Gerçek Vaat 2
operasyonuyla İsrail'e karşı el yük-
seltecek. İran için diğer bir seçenek
ise İsrail'e karşı stratejik gerilim ve
yıpratma politikasını sürdürmek.

Tahran yönetimi Heniyye suikastı
sonrası başlattığı gerilimi yüksek
tutma politikasını devam ettiriyor.
Bir yandan diplomatik çözüm ara-
yışlarına ret cevabı verirken diğer
yandan askeri tehditlerini sürdürü-
yor. Ürdün Dışişleri Bakanı Ayman
Safadi'nin Tahran ziyareti sonrası
konuşan İran Dışişleri Bakanlığı
Sözcüsü Nasır Kenani, ABD'nin İran'a
"itidal" mesajı gönderdiğine dair
haberleri yalanlamadı. Kenani sa-
dece "böylesi mesajlara gerek yok"
ifadesini kullandı.

İran, İsrail'e vereceği karşılığın
Gerçek Vaat operasyonundan farklı
olacağı havasını oluşturdu. İran Ge-
nelkurmay Başkanı Muhammed Ba-
kıri intikam çağrıları hakkında, "Di-
reniş gruplarıyla birlikte İsrail'e ve-
rilecek karşılık üzerine çalışıyoruz.
Her şey hazır ve zamanı geldiğinde
uygun karşılığı vereceğiz" değer-
lendirmesinde bulundu. İranlı yet-
kililerden gelen açıklamalar ve yine
İranlı uzmanların görüşleri, İsrail'e
verilecek yanıtta Tahran'ın Lübnan,
Yemen ve Irak'ta bulunan direniş
gruplarıyla koordineli bir şekilde
hareket edeceği yönünde. Ayrıca
bu operasyonun İsrail'e önceden
haber verilmeyecek şekilde gerçek-
leşeceği üzerinde duruluyor.

Tahran yönetiminin İsrail karşı-
sında gerilimi yüksek tutmaya yö-
nelik politikası ve saldırının ne za-
man ve ne şekilde gerçekleşeceğine
ilişkin belirsizlik İsrail üzerindeki
baskıyı artıyor. Tahran'dan gelen
mesajlar "kesinlikle karşılık verile-

cek" şeklinde. İsrail'e karşı psikolojik
harp taktiği uygulamaya çalışan
Tahran yönetimi stratejik gerilim
ve yıpratma politikasını bir süre
daha devam ettirebilir.

Ancak, İran'ın vereceği yanıtın
süresi uzadıkça Tahran üzerindeki
askeri ve diplomatik baskılar ve
spekülasyonlar artıyor. Cumhurbaş-
kanı Pezeşkiyan ile İran Devrim Li-
deri Ayetullah Ali Hameney arasında
görüş ayrılıklarının olduğu, İran'ın
konuyu "terör saldırısı" şeklinde gö-
rerek kapatmaya çalıştığı yönünde
birçok iddia gündeme getirildi. Tah-
ran yönetimi ise bu yöndeki iddiaları
yalanlayarak İsrail'e karşılık verile-
ceği yönündeki pozisyonunu koru-
maya çalışıyor.       
İsrail'e cevap 
savaş getirmemeli

Tahran yönetimi için caydırıcı bir
eylemde bulunmak ve öte yandan
bölgesel bir savaşa girmemek iki
önemli öncelik. Bu nedenle savaşa
neden olmayacak bir formül üret-
meye çalışılıyor ve bu yapılırken
"savaşa hazırız" mesajı da veriliyor.
ABD yönetimi Basra Körfezi başta
olmak üzere bölgeye askeri savaş
gemileriyle yığınak yaparken, İran
ise askeri tatbikatlar düzenleyerek
karşılık veriyor.

Son olarak, İran tarafından Basra
Körfezi'nde bulunan Devrim Muha-
fızları Donanmasına 2 binin üzerinde
seyir füzesi ve insansız hava aracı
gelişmiş radar sistemleriyle birlikte
teslim edildi. Devrim Muhafızları
Genel Komutanı Tümgeneral Hü-
seyin Selami, donanmaya verilen
askeri teçhizatlar arasında daha
önce kamuoyuyla paylaşılmayan
kısa ve orta menzilli füzelerin ol-
duğunu ve bu füzelerin bir savaş
gemisini batırabilecek güçte olduk-
larını söyledi.

Tüm bu askeri hazırlıklar ve ge-
rilim yükseltme politikası devam
ederken İran bölgesel bir savaştan

uzak durmaya çalışıyor. Bu nedenle,
Tahran yönetimi Gazze'de ateşkes
olması durumunda İsrail'e yanıt ver-
meme seçeneğini masaya sundu.
Böylesi bir ateşkes şüphesiz İran'ın
kaybettiği uluslararası prestiji tekrar
kazanmasını sağlayacak ve İran'ı
Gazze'de ateşkesi sağlayan ülke ko-
numuna getirecektir. Bu kapsamda
tarafların 15 Ağustos'ta Doha veya
Kahire'de bir araya gelmeleri bek-
leniyor. Ancak İran ateşkes görüş-
meleri öncesi askeri gerilimi tır-
mandırmaya devam edeceğinin sin-
yallerini de veriyor.

Hamas'tan ateşkes görüşmelerine
dair yapılan açıklamada, ateşkes
için yeni müzakereler yerine daha
önceki müzakerelere dayalı bir pla-
nın devam etmesi gerektiği vurgu-
landı. Hamas yaptığı açıklamada,
müzakerelerin İsrail’in soykırımları
ve katliamlarına zaman tanıdığını
ve işgali örtbas ettiğini savundu.
Hamas'ın ateşkes görüşmelerine iliş-
kin bu pozisyonu İran'ın İsrail'e
karşı yürüttüğü gerilimi artırma si-
yasetinden ayrı düşünülemez.

Tahran yönetiminden ateşkese
dair gelen açıklama ise İsrail'e veri-
lecek karşılığın ateşkes görüşmele-
rinden bağımsız olacağı şeklinde
oldu. İran'ın Birleşmiş Milletler (BM)
Daimi Temsilciliği'nden yapılan açık-
lamada, İsrail saldırısının ülke ege-
menliğini hedef aldığı vurgulanarak
İsrail'e verilecek karşılığın ateşkes
görüşmeleriyle bir irtibatının olma-
yacağı belirtildi. İsrail'e "kesin karşılık
verilecek" ifadesinin kullanıldığı açık-
lamada, "Vereceğimiz yanıtın ateşkes
görüşmelerine zarar verecek boyutta
olmamasını umuyoruz." ifadesine
de yer verildi. İran kendisini "gö-
rüşmeleri bozan" veya "ateşkesi bal-
talayan ülke" pozisyona sokmak is-
temese de İsrail'e karşı askeri gerilimi
artırarak olası bir ateşkes sürecinde
rol almak istediğini gösteriyor.

[Gazeteci Ali Asgar Çabuk,
İran uzmanıdır.]

İran, İsrail’e nasıl karşılık verecek?

İran, İsrail karşısında net bir se-
çim yapmak zorunda. Ya stratejik
sabır politikasına geri dönerek İs-
rail'in caydırıcılığını kabul edecek
ya da Gerçek Vaat 2 operasyonuy-
la İsrail'e karşı el yükseltecek.

İ

Lübnan’ın güneyinde yıllardır devam
eden çatışmalar, günümüzde bölge
halkının bombaların gölgesinde yaşa-
masına sebep olurken, halk savaş is-
temediğini belirtiyor. Gazze’de yaşa-
nanlar tüm dünyanın tepkisini çeker-
ken, Güney Lübnan halkı adeta diken
üstünde hayatlarını sürdürüyor. İsrail,
yıllardır Lübnan’ı tehdit ederken, son
günlerde Lübnan-İsrail sınırında gerilim
yine arttı. Özellikle Lübnan’ın güne-
yinde bulunan köyler ile Hizbullah
noktaları İsrail ordusunun hedefi olu-
yor. Sık sık bombaların düştüğü köy-
lerdeki halk da evlerini terk etmek
zorunda kalıyor. Güney Lübnan’daki
köylerin bazıları yerel halk tarafından
büyük oranda terk edilirken, dükkan-
ların ise boş kaldığı görülüyor. Köyleri
terk etmeyen halk ise mühimmat ses-
lerine artık alıştı. İsrail, Lübnan hava

sahasını sık sık İsrail heronları ve savaş
uçakları ile ihlal ederken, İsrail uçakları
başkent Beyrut’un merkezinde sonic
patlamalar ile insanlar arasında paniğe
neden oluyor. Güney Lübnan’da bulu-
nan Hristiyan köyü Rmaych, sınıra en
yakın bölgelerden birisi konumunda
yer alıyor. Yanı başlarında her gün
bombalar patlamasına rağmen genci,
yaşlısı artık bu duruma alıştı. Çocuklar
bomba seslerinin yankısında eğitim
görüyor, dükkanlar roket sesleri eşli-
ğinde açılıyor. Köyde Lübnan ordusu
askerleri ve Birleşmiş Milletler askerleri
devriye geziyor. Köy halkı ise böyle
bir durumda dahi yaşananlar karşısında
umudunu yitirmiyor.
“Online eğitim alıyoruz”

Savaşın yaklaşık 1 yıldır yoğunlaş-
tığını ve çevrimiçi eğitim aldıklarını

ifade eden Sabine Hassas, “Bir an
evvel okula dönmeyi ve barışın sağ-
lanmasını diliyoruz” dedi. Yaşanan sa-
vaştan dolayı birçok insanın evini ve
memleketini terk etmek zorunda kal-
dığını belirten Alfredo Şemadan ise,
“İnsanlar başka kentlere, ülkelere göç

etmek zorunda kaldı. Bu çalışmaların,
iş imkanlarının aksamasına sebep oldu.
Ülkede barışın sağlanmasını ve her
şeyin eski haline dönmesini umuyoruz”
diye konuştu. Çatışmaların 9 aydan
bu yana sürdüğünü ifade söyleyen
Diana Bachır Khyame de, “Her gün

sesler duyuyoruz. İlk başta korkuyorduk
ama zamanla alıştık. Artık eskisi kadar
korkmuyoruz” ifadelerini kullandı.

Rmaych köyü sakinlerinden Magalie
Zouzou Assaf ise savaştan sonra okula
gidemediklerini ve dışarı çıkamadık-
larını söyledi. Rmyach köyü kilisesinin
din görevlisi Fr Toni Eilas ise “Bizi
böyle bir durumda değil, barış ve
huzur içinde ziyaret etmenizi umu-
yordum. Barış içinde yaşamak için ça-
balıyoruz. Tüm dünyaya sesleniyorum;
her şey diyalog yoluyla çözülür. Zafer
de diyalog yoluyla elde edilebilir. Savaş
ne yazık ki açlık, acı ve insanları evin-
den etmekten başka işe yaramaz. Tek
arzumuz barış içinde yaşamak. Bu ba-
rışı sadece bölge için değil, tüm dünya
için diliyoruz. Hiç kimse savaş ve acı
içinde yaşamayı sevmez, bunun için
çabalıyoruz” dedi. lBEYRUT-İHA

Baş uçlarında bombalar patlayan Güney Lübnan halkı savaş istemiyor
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Gazze’de görev alan
Fransız doktor:
Meslektaşlarım Sivillerin
bu kadar hedef alındığı
bir savaş alanı görmediler

ABD Savunma Bakanı’ndan, USS Abraham
Lincoln uçak gemisinin Orta Doğu’ya 
‘hızla konuşlandırılması’ talimatı
ABD Savunma Bakanı Lloyd
Austin, Orta Doğu'daki geri-
limin ardından nükleer yakıtla
çalışan USS Abraham Lincoln
uçak gemisinin sorumlu ol-
duğu bölgeye geçişini hızlan-
dırma talimatı verdi. ABD Sa-
vunma Bakanlığından (Pen-
tagon) yapılan açıklamaya
göre, Austin, İsrailli mevkidaşı
Yoav Gallant ile telefonda
görüştü. İsrail'in güvenliği
için ABD'nin "her türlü adımı
atacağını" belirten Austin,
nükleer yakıtla çalışan ve F-
35C savaş uçaklarıyla dona-
nımlı USS Abraham Lin-
coln'ün de Orta Doğu'da so-
rumlu olduğu alana gidişini
hızlandırma talimatını verdi-
ğini aktardı. Austin ayrıca,

USS Georgia denizaltısını da
ABD Merkez Kuvvetler Ko-
mutanlığına ait bölgeye gön-
derdiğini ifade etti. Gallant
ve Austin, İsrail'in Gazze'deki
saldırılarını, ateşkes görüş-
melerini ve Hizbullah'ın faa-
liyetlerini ele aldı. İsrail'in,
Lübnan'ın başkenti Beyrut'ta
Hizbullah'ın üst düzey komu-
tanlarından Fuad Şükür'e dü-
zenlediği hava saldırısının ar-
dından Hamas'ın Siyasi Büro
Başkanı İsmail Heniyye'nin
Tahran'da suikasta uğrama-
sıyla bölgede tansiyon yük-
selmişti. Heniyye suikastından
İsrail'i sorumlu tutan İran ve
Lübnan Hizbullahı'ndan Tel
Aviv'e misilleme tehdidi gel-
mişti. lANKARA-AA

Hamas, yeni müzakere turu yerine
Biden’ın Gazze’de ateşkes için sunduğu
önerinin uygulanmasını istiyor

Avrupa'nın en büyük nükleer güç
santrali (NGS) Zaporijya'nın soğutma
sisteminde dün çıkan yangın önemli
oranda söndürülürken, Rusya ve
Ukrayna gelişmelere ilişkin birbir-
lerini suçluyor. 1984-1995 yıllarında
inşa edilen Zaporijya NGS, Avru-
pa'nın en büyük, dünyanın ise 9.
büyük nükleer santrali olarak bili-
niyor. Ukrayna'nın güneydoğusunda,
Rusya yanlısı ayrılıkçıların kontro-
lündeki Donbas'ın ise batısında kalan
Zaporijya NGS, Dnipro Nehri'nin kı-
yısında yer alıyor. Her biri 950 me-
gavatlık toplam 6 reaktöre sahip
santral, toplam 5700 megavatsaat
elektrik üretimiyle yaklaşık 4 milyon
haneye enerji tedarik edebiliyor.
Mart 2022'de Rusya'nın kontrolüne
geçen santralin çevresine topçu ve
insansız hava araçlarıyla saldırılar
düzenlenirken, Ukrayna ve Rusya
saldırılar konusunda birbirini suç-
luyor. Rusya tarafından ele geçiril-
meden önce Ukrayna'nın elektrik

ihtiyacının yüzde 20'sini karşılayan
santral, geçen yıl "soğuk durdurma"
durumuna geçmişti. Rusya'nın ilhak
ettiği Zaporijya'nın sözde Bölge Valisi
Yevgeniy Balitskiy, dün yaptığı yazılı
açıklamada, Ukrayna ordusunun
saldırısı nedeniyle Zaporijya NGS'nin
soğutma sisteminde yangın çıktığını
bildirmişti. Ukrayna Devlet Başkanı
Volodimir Zelenskiy ise santralde
çıkan yangın için "Rusya tarafından
çıkarıldı." ifadesini kullanmıştı. Son
olarak Rusya Devlet Nükleer Enerji
Kuruluşu Rosatom, Zaporijya
NGS'nin soğutma sisteminde çıkan
yangının önemli oranda söndürül-
düğünü bildirdi. Rus yetkililer, böl-
gedeki radyasyon seviyesinde her-
hangi bir değişim yaşanmadığını
duyurdu. Uluslararası Atom Enerjisi
Ajansının (UAEA) konuya ilişkin
açıklamasında, "Nükleer güvenlik
açısından herhangi bir etki rapor
edilmedi." değerlendirmesinde bu-
lunuldu. lMOSKOVA-AA
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Hamas, yeni müzakere tu-
runa gitmek yerine arabulu-
culardan ABD Başkanı Joe
Biden'in Gazze'de ateşkes için
sunduğu öneriyi uygulamaya
koyacak bir plan sunmalarını
istedi. ABD, Mısır ve Katar'ın
8 Ağustos'ta yayımladıkları
ortak açıklamada, İsrail ve
Hamas'a Gazze'de ateşkes
sağlanması ve esir takası için
15 Ağustos'ta Kahire veya
Doha'da müzakerelere yeni-
den başlanması çağrısının ar-
dından Hamas'tan konuyla
ilgili açıklama geldi. Açıkla-
mada, "Gerek biz gerekse
Mısır ve Katarlı arabulucular,
İsrail'in ve Binyamin Netan-
yahu hükümetinin niyetini
ve tavrını biliyoruz. Buna
rağmen son öneriye olumlu
yaklaştık. Ancak İsrail, bu
öneriyle ilgili müzakere süreci
boyunca ortaya atılmayan
yeni şartlar öne sürdü." ifa-
desine yer verildi. İsrail'in,

Filistin halkına yönelik saldırı
ve katliamlarını artırdığına
ve Hamas lideri İsmail He-
niyye'ye suikast düzenleyecek
kadar ileri gittiğine işaret edi-
len açıklamada, bunun, Tel
Aviv yönetiminin saldırıları
sürdürme niyetini ortaya koy-
duğu kaydedildi. İsrail'in, ara-
bulucuların ortak açıklama-
sından sonra 10 Ağustos'ta
Gazze kentindeki Derec Ma-
hallesi'nde bulunan Et-Tabiin
Okulu'nda en az 100 kişinin
öldüğü, 250'sinin yaralandığı
bir katliam işlediğine dikkat
çekildi. Hamas'ın daha önceki
müzakere turlarında gereken
esnekliği ve pozitifliği gös-
terdiği ve bu bağlamda da
Biden'ın önerisini ve Birleşmiş
Milletler Güvenlik Konseyi'nin
bu konuyla ilgili 2735 sayılı
kararını kabul ettiği ancak
İsrail'in buna karşı çıktığı,
katliam işlemeye devam ettiği
aktarıldı. lGAZZE-AA

Gazze'de görev yaptıktan sonra ül-
kesine dönen Fransız acil servis
doktoru Pascal Andre, bölgede görev
yapan tüm sağlıkçıların İsrail'in Gaz-
ze'ye soykırım niyetiyle saldırdığına
tanık olduğunu belirtti. Fransız acil
servis hekimi Pascal Andre, 8-22
Şubat tarihlerinde Gazze'nin Han
Yunus kentindeki Avrupa Hastane-
si'nde görev yaptı. Andre, bu süreçte
İsrail'in saldırılarına maruz kalan
Gazze'deki sivillerin yaşadıklarını
AA muhabirine anlattı. Bölgeye dok-
torların kurduğu Palmed Derneği
aracılığıyla gittiğini belirten Andre,
Avrupa Hastanesi'ne ulaşmakta zor-
luk çektiklerini ve bunun için 4 ay
beklediklerini söyledi. Andre, birkaç
kilometre ötede ihtiyacı olanlar bu-
lunmasına rağmen Refah Sınır Ka-
pısı'nda aylardır bekleyen insani
yardımlar olduğunu belirtti. Avrupa
Hastanesi'nin içinde 4-5 bin kişinin,
çevresinde ise 25 bin kadar kişinin
yaşadığını kaydeden Andre, sadece
İsrailli veya çifte vatandaşlığı olan
esirlerden bahsedilmesine üzüldü-
ğünü dile getirdi. Andre, "İsrail ha-
pishanelerinde veya İsrail ordusunun
elinde olan sivil ve sağlıkçı esirlerden
bahsetmeyi unutuyoruz." diye ko-
nuştu. Gazze'de yorgun ve dehşete
düşmüş bir halka tanık olduklarına
dikkati çeken Andre, "Hatta gece
gündüz uyumanızı engellemek ve
kafanızda kalıcı bir ses bırakmak
için bilerek orada sürekli bulunan
droneların dehşetini bile yaşadık.
İnsanlar bununla yaşıyor, neredeyse
sürekli olan bombardımanlarla be-
raber yaşıyor." dedi. Andre, Gazzeli
sağlık personelinin, bombardıman-
larda ailelerine ne olacağı korkusuna
rağmen çalıştıklarını söyledi. "Orada
kesinlikle inanılmaz cesarete sahip
insanlar var. Bunların hepsi sivil."
ifadesini kullanan Andre, sahada
Gazzelilerden tek bir nefret söyle-
mine tanık olmadıklarını vurguladı.
Andre, "Biz insanız, (İsrail Başbakanı
Binyamin) Netanyahu'nun dediği
gibi hayvan değiliz' diyen vatan-
daşlar, anneler, babalar, çocuklar
duyduk." diye konuştu. Fransız dok-
tor Andre, Gazzelilerin kendilerine
neden böyle bir muamele yapıldı-
ğına ve öldürüldüğüne anlam ve-
remediğini aktardı. lPARİS-AA
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Soğutma sisteminde yangın çıkan
Zaporijya, Avrupa’nın en büyük
nükleer güç santrali konumunda

Avrupa Birliği (AB) Dış İliş-
kiler ve Güvenlik Politikası
Yüksek Temsilcisi Josep Bor-
rell, İsrail'e yönelik yaptırım
uygulamanın AB'nin gün-
deminde olması gerektiğini
ifade etti. Borrell, İsrailli
aşırı sağcı Ulusal Güvenlik
Bakanı Itamar Ben-Gvir'in
açıklamalarına ilişkin X he-
sabından paylaşım yaptı.
Uluslararası toplumun, Gaz-
ze'de ateşkes ilan edilmesi
için çalıştığına işaret eden
Borrell, öte yandan Ben-
Gvir'in sivillere yakıt ve yar-
dımın kesilmesi çağrısında
bulunmasına tepki gösterdi.
Borrell, söz konusu açıkla-
manın, tıpkı İsrail Maliye

Bakanı Bezalel Smotrich'in
2 milyon Gazzelinin açlıktan
ölmesinin "haklı" olabilece-
ğini ima etmesi gibi, "savaş
suçlarına teşvik" olduğunu
belirterek, "Yaptırımlar gün-
demimizde yer almalıdır."
ifadesini kullandı. Birleşmiş
Milletler İnsan Hakları Yük-
sek Komiseri Volker Türk'ün
açıklamaya ilişkin kınama-
sını desteklediğini bildiren
Borrell, "İsrail hükümetini,
savaş suçu işlemeye yönelik
bu teşviklerle arasına kesin
bir mesafe koymaya ve der-
hal ateşkes sağlanması için
ABD, Katar ve Mısır'ın ara-
buluculuğunda yürütülen
müzakerelere iyi niyetle ka-

tılmaya çağırıyorum." ifa-
desine yer verdi.
Ne olmuştu?

İsrail'deki Maarif gazetesine
demeç veren Ben-Gvir, Ha-
mas'la ateşkes ve esir takası
anlaşması yapmak yerine Gaz-
ze topraklarını işgal ederek
göçü teşvik etmeleri gerektiğini
savunmuştu. Ben-Gvir, "Gazze
topraklarını işgal eder ve on-
lara yaptıklarının bedelini top-
rakla ödeyeceklerini söylersek,
yakıt girişini durdurursak ve
gönüllü göçü teşvik edersek,
nihayetinde tam bir zafer elde
edeceğimize inanıyorum. Bu
bizim İsrail tarihinde ilk kez
veya iki kez yaptığımız bir şey

değil, bunu bir kez daha ya-
pabiliriz." ifadelerini kullan-
mıştı. ABD, Mısır ve Katar,
dün yayımladıkları ortak açık-
lamada, İsrail ve Hamas'a Gaz-

ze'de ateşkes sağlanması ve
esir takası için 15 Ağustos'ta
Kahire veya Doha'da müzake-
relere yeniden başlanması çağ-
rısı yapmıştı. lANKARA-AA

ilistin Merkez
İstatistik Büro-
su, 12 Ağustos

Dünya Gençlik Günü dola-
yısıyla Gazze'deki ölümler
ve Filistin topraklarında ya-
şanan demografik değişik-
liklerle ilgili açıklama yaptı.
Açıklamaya göre, Gazze Şe-
ridi'nde 7 Ekim 2023'ten bu
yana ölenlerin sayısı 40 bine
yaklaşırken, bu rakam Gazze
nüfusunun yüzde 1,8'ine te-
kabül ediyor. İsrail saldırıla-
rında öldürülenlerin yüzde
24'ü ise gençlerden oluşuyor.
Bu sürede Gazze'de 34 kişi
açlıktan öldü, yaklaşık 3 bin
500 çocuk yetersiz beslenme
nedeniyle ölüm tehlikesiyle
karşı karşıya kaldı. İsrail sal-
dırılarında 95 binden fazla
kişi yaralandı, yaralıların
yüzde 70'i kadın ve çocuk-
lardan oluşuyor. Gazze Şe-
ridi'nde 10 bin kişi ise hala
kayıp veya enkaz altında.
Saldırılardan önce nüfusu 2
milyon 200 bin olan Gazze
Şeridi'nde 2 milyon kişi İsrail
saldırıları nedeniyle zorla
yerinden edildi.
İşgal altındaki 
Batı Şeria

Açıklamaya göre, İsrail'in
Gazze Şeridi'ne saldırılarını

başlattığı 7 Ekim 2023 ön-
cesinde Filistin toprakla-
rında yaşayan yaklaşık 5,6
milyon Filistinlinin 1,2 mil-
yonu (yüzde 22) gençler-
den oluşuyor. İşgal altındaki
Batı Şeria'da 7 Ekim'den
bu yana çoğu genç ve çocuk

620 kişi İsrail güçleri ile
Filistin topraklarını gasbe-
den İsraillilerin saldırıla-
rında öldürüldü. Ölenlerin
yüzde 75'i ise 30 yaş altı.
Gazze Şeridi'nde 7
Ekim'den bu yana 619, Batı
Şeria'da 34 olmak üzere

653 yükseköğrenim öğren-
cisi ile 105 yükseköğrenim
kurumu çalışanı İsrail sal-
dırılarında hayatını kaybet-
ti. Gazze'de 88 bin öğrenci
de yükseköğrenim hakkın-
dan mahrum bırakıldı. İşgal
altındaki Batı Şeria'da

2023'te yüzde 56'ya ulaşan
işsizlik oranı, Gazze'de aynı
yılın dördüncü çeyreğinde
yüzde 75'e ulaştı. İşsizlik
oranı Gazze Şeridi'ndeki
diplomalı gençler arasında
ise yüzde 91'e yükseldi.          

lRAMALLAH-AA

İsrail'in, 7 Ekim'den bu yana Gazze Şeridi'ne düzenlediği saldırılar-
da Gazze nüfusunun yüzde 1,8'inin hayatını kaybettiği bildirildi.

Filistin İstatistik Bürosu: Gazze nüfusunun yüzde
1,8’i İsrail saldırılarında hayatını kaybetti
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AB Yüksek Temsilcisi Borrell, İsrail’e yaptırımları gündeme almaları gerektiğini söyledi
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aris'te gerçek-
leştirilen oyun-
ların ardından

olimpiyatları takip eden ba-
sın mensuplarıyla bir araya
gelen Bakan Osman Aşkın
Bak, Paris'te boy gösteren
tüm sporculara teşekkür etti.
Bütün sporcuların oyunlara
katılmak için verdiği emeği
çok iyi bildiklerini kaydeden
Bakan Bak, "Biz onların dai-
ma yanında olduk ve olmaya
da devam edeceğiz. Burada
madalya alan, madalyaya
yaklaşan ve özellikle ilklere
imza atan sporcularımız
oldu. Bazı sonuçlar bizi ge-
lecek adına umutlandırırken,
bazı sonuçlar da önemli me-
sajlar verdi. Devlet, imkan
sağlar. Biz, Türkiye Cumhu-
riyeti devleti olarak spor fe-
derasyonlarımıza en üst düzey
imkanları sunduk. Sağladığı-
mız bu imkanlar, dünyanın
pek çok ülkesinde yok. Bunu
sadece biz değil uluslararası
tüm spor kamuoyu söylüyor.
Buna rağmen; bu imkanları
doğru ve verimli kullanama-
yan federasyonlar bunun he-
sabını verecektir." dedi.
"Ben duruma
madalya üzerinden
bakmıyorum"

Oyunlar öncesinde bek-
ledikleri performansın daha
yüksek olduğunu vurgulayan
Bakan Bak, şöyle konuştu:
"Ben bu duruma madalyalar
üzerinden bakmıyorum. Bu-
raya katılan bütün sporcu-
lara, teknik heyetlere, ülke-
mizi temsil ettikleri için te-
şekkür ediyorum. Fenerbah-
çe, İBB, ASKİ ve ENKA gibi

bütün kulüplerimize de te-
şekkür ediyorum. Olimpi-
yatlar sporun zirvesi. Raki-
biniz de en az sizin kadar
motive şekilde hazırlanıyor.
Burada çok önemli gördü-
ğüm bazı ilkler var. Bunların
başında daha önce madalya
almadığımız atıcılıkta ma-
dalya kazanmamız. Okçu-
lukta takım halinde madalya
almamız önemli. Genç yü-
zücümüz Kuzey Tunçelli'nin
ilk kez final yüzmesi bize
umut veriyor. Sporcularımı-
zın, hele hele madalya alan
sporcuların arasında genç-
lerin olması bizi biraz daha
umutlandırıyor. Milletimizi
daha mutlu ve gururlu yap-
mak isterdik. Sporcularımız
da aynı düşüncede olabilir.
3 gümüş, 5 bronz madalya-
mız var. 'Filenin Sultanları'
olimpiyat 4.'sü oldu. Önemli

rakiplerini geride bıraktı ama
final aşamasında istedikleri
sonucu alamadılar. Halterde
Muhammet Furkan Özbek
4. oldu. 10'a yakın sporcu-
muz madalya maçına çıktı.
Final yapan Ersu Şaşma bizi
heyecanlandırdı. O finali ya-
şamak önemli bir tecrübe.
Daha önce cimnastikte olim-
piyata kota alamıyorduk. Ta-
kım olarak kıl payıyla finale
kalamadık. Küçük bir puan
farkıyla 9. olduk. Adem
Asil'in biraz şanssızlığı oldu,
Ferhat'ın özverisi var. Bu
branşların gelişmesi için bu
isimler önemli sporcular. Bi-
zim bunları daha da geliş-
tirmemiz gerekiyor. Hazırlık
süreçlerinde federasyonların
bizden olan her türlü talebini
karşıladık. Bütçelerinde 2-3
kata varan destekler sağla-
dık. Devlet olarak her türlü

imkanı federasyon ve spor-
culara sunduk. Burada tabii
ki herkesin ders çıkarması
gerekiyor. Bunun içinde fe-
derasyonlar da var. Bizim
de tabii ki özeleştiri yapma-
mız gerekiyor."

Paris 2024'ün ardından
hemen Los Angeles 2028
için hazırlıklara başlayacak-
larının da altını çizen Bak,
şunları söyledi: "Bu süreci
en iyi şekilde yürüteceğiz.
Yasa gereği 3 ay içinde fe-
derasyon seçimleri olacak.
Biz de kulüpler de onların
karnelerini değerlendirecek.
Ben olumlu adımlarla iler-
lediğimizi düşünüyorum.
Sporcularımızın daha pro-
fesyonel bir sürece de ihti-
yacı var. Hazırlık süreçlerini
daha yakından da yönetmek
gerekiyordu. Her şeyi ma-
dalya olarak düşünmemek

lazım. Ancak altın madalya
çıkmadı, toplamda aldığımız
8 madalya da bizim bek-
lentimizin altında. Burada
ciddi bir seyirci baskısı ve
ilgisi vardı. Salonların dolu
olması, sporcuların bazılarını
etkilemiş olabilir. Bunların
hepsinden ders çıkaracağız.
Basına, bize, sporculara,
herkese görev düşüyor. Ama
olaya olumlu bakmak ge-
rekiyor. Yönetim olarak bun-
ları değerlendireceğiz. Biz
devlet olarak, bakanlık ola-
rak her türlü desteğimizi
sürdüreceğiz. Dünyada spor-
culara ödül veren çok ülke
yok. Hepsi madalya almak
ister, başarılı olmak ister.
Ama bazen gününüzde ol-
mayabilirsiniz. Belki sorun-
larla karşılaşıp aşamadınız.
Buraya dünyanın en iyileri
geliyor." lFRANCE-AA
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Türk bayrağını, oyunlarda gümüş madalya
alan Buse Naz Çakıroğlu ile bronz madalya
kazanan Taha Akgül taşıdı. Paris 2024 Olimpiyat
Oyunları, düzenlenen kapanış töreniyle sona
erdi. Fransa'nın başkenti Paris'teki 80 bin kişilik
Stade de France'ta gerçekleştirilen kapanış tö-
renini, Fransa Cumhurbaşkanı Emmanuel Mac-
ron ve Uluslararası Olimpiyat Komitesi Başkanı
Thomas Bach ile davetliler takip etti. Oyunlara
katılan 204 ülke ile Mülteci Olimpiyat Takımı'nın
bayrağı, sporcular tarafından stada getirildi.
Türkiye'nin bayrağını olimpiyatlarda gümüş
madalya kazanan milli boksör Buse Naz Çakı-
roğlu ile bronz madalya alan milli güreşçi
Taha Akgül taşıdı. Törende sporcu kafileleri
de şarkılar eşliğinde stadyuma giriş yaptı. 
Sifan Hassan madalya
törenine başörtüsüyle çıktı
Organizasyondaki son madalya töreni, kadınlar
maratonda dereceye giren ilk 3 sporcu için
statta gerçekleştirildi. Bu kategoride altın ma-
dalya kazanan Etiyopya asıllı Hollandalı Sifan
Hassan, törene başörtüsüyle çıktı. Fransa,
sporcularının açılış törenine başörtüsüyle ka-
tılmasını yasaklamıştı. Paris Belediye Başkanı
Anne Hidalgo, olimpiyat bayrağını 2028 Olim-
piyat Oyunları'nı düzenleyecek Los Angeles
Belediye Başkanı Karen Bass'a verdi. Karen
Bass bayrağı, ABD'li yıldız cimnastikçi Simon
Biles ile birlikte aldı. lPARİS-AA

Paris 2024 Olimpiyat Oyunları
kapanış töreniyle sona erdi

Paris 2024 Olimpiyat Oyunları'nda 40 altın, 44
gümüş, 42 bronz madalya kazanan ABD, 126
kez kürsüde yer alarak ülkeler sıralamasında
birinci oldu. ABD ile aynı sayıda altın madalyayla
ikinci olan Çin, 40'ı altın, 27'si gümüş, 24'ü
bronz 91 madalyayla oyunları tamamladı. Olim-
piyatların son gününde 2 altın madalya kazanan
Japonya, üçüncü sıraya yükseldi. Japonya'nın
20'si altın, 12'si gümüş, 13'ü de bronz 45 ma-
dalyası bulunuyor. Yüzme ve su sporlarındaki
başarısıyla dikkati çeken Avustralya, 18 altın,
19 gümüş ve 16 bronz olmak üzere toplamda
53 madalyayla dördüncü sırada yer aldı.
Türkiye, 64'üncü bitirdi      

Paris 2024 Olimpiyat Oyunları'nı 3 gümüş
ve 5 bronz olmak üzere 8 madalyayla tamam-
layan Türkiye, sıralamada 64. oldu. Kadınlar
boks branşı 50 kiloda Buse Naz Çakıroğlu ve 54
kiloda Hatice Akbaş ile atıcılık 10 metre havalı
tabanca karışık kategorisinde Yusuf Dikeç ve
Şevval İlayda Tarhan'dan kurulu milli takım,
gümüş madalya aldı. Güreşte Taha Akgül erkekler
serbest stil 125 kiloda ve Buse Tosun Çavuşoğlu
kadınlar 68 kiloda, boksta Esra Yıldız Kahraman
kadınlar 57 kiloda, tekvandoda Nafia Kuş Aydın
kadınlar +67 kiloda, okçulukta Mete Gazoz,
Muhammed Abdullah Yıldırmış ve Ulaş Berkim
Tümer'den oluşan Klasik Yay Erkek Milli Takımı
bronz madalya kazandı. lPARİS-AA

Olimpiyat Oyunları’nda ABD
ülkeler sıralamasında birinci oldu

Gençlik ve Spor Baka-
nı Osman Aşkın Bak,
Paris 2024 Olimpiyat
Oyunları'nda alınan
sonuçların kendilerine
önemli bir mesaj ver-
diğini söyledi.
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İttifak
Sarı-lacivertli ekip, UEFA Şam-
piyonlar Ligi 3. eleme turu
rövanş maçında bugün Fran-
sa'nın Lille takımını konuk
edecek. İlk maçı deplasmanda
2-1 kaybeden Fenerbahçe, tur
için gerekli skoru almaya ça-
lışacak. Fenerbahçe, UEFA
Şampiyonlar Ligi 3. eleme
turu rövanş maçında yarın
Fransa'nın Lille ekibini ağır-
layacak. Ülker Stadı'nda oy-
nanacak ve saat 20.00'de baş-
layacak müsabakayı İspanyol
hakem Jose Maria Sanchez
yönetecek. Sanchez'in yar-
dımcılıklarını aynı ülkeden
Inigo Prieto ile Juan Lopez
Mir yapacak. Maçta dördüncü
hakemlik görevini ise Guil-
lermo Cuadra üstlenecek. İlk
maçta rakibine deplasmanda
2-1 kaybeden sarı-lacivertliler,
taraftarı önünde kendisini
play-off turuna taşıyacak sko-
ru almaya çalışacak.

Fenerbahçe, Lille karşısında
2 ve daha farklı her türlü ga-
libiyette adını bir üst tura
yazdıracak. Lille'in galibiyeti
ve beraberliğin Fransız ekibini
play-off'a taşıyacağı eşleşme-
de, 1 farklı Fenerbahçe gali-
biyeti halinde ise maç uza-
yacak. 15'er dakikalık 2 uzat-
ma devresinde skorun değiş-

memesi durumunda ise turu
geçen ekibi seri penaltı atışları
belirleyecek. Fenerbahçe, Lille'i
geçmesi durumunda play-off
turunda Slavia Prag-Union
Saint-Gilloise eşleşmesinin
galibiyle karşılaşacak. Sarı-
lacivertliler, ilk maçı 20 ya
da 21 Ağustos'ta, rövanşı ise
27-28 Ağustos tarihlerinde
yapacak. Fenerbahçe, bu ra-
kibini de geçmesi halinde
Şampiyonlar Ligi'nde lig aşa-
masına kalacak. Sarı-lacivert-
liler, Lille'e elenmesi duru-
munda ise yoluna UEFA Av-
rupa Ligi'nde devam edecek.

Fenerbahçe, Avrupa'da
274. kez sahne alacak

UEFA Şampiyonlar Ligi 3.
eleme turu rövanşında yarın
Fransa'nın Lille takımını ağır-
layacak Fenerbahçe, Avrupa
kupalarındaki 274. karşılaş-
masına çıkacak. Sarı-lacivertli
takım, Avrupa kupalarında
oynadığı 273 müsabakada
109'ar galibiyet ve mağlubiyet
yaşarken, 55 maçta sahadan
beraberlikle ayrıldı. Fener-
bahçe, Avrupa kupalarında
rakip fileleri 373 kez hava-
landırırken, kalesinde 390 gol
gördü. Fenerbahçe, Avrupa
futbolunun 1 numaralı orga-
nizasyonunun elemelerinde

yarın 38. maçını oynayacak.
UEFA Şampiyonlar Ligi ele-
melerindeki 37 karşılaşmada
14 galibiyet, 11 beraberlik ve
12 yenilgi yaşayan sarı-laci-
vertli ekip, 55 gol attı, kale-
sinde 45 gole engel olamadı.
UEFA Şampiyonlar Ligi 3. ele-
me turu rövanşında yarın
Fransa'nın Lille takımını ko-
nuk edecek Fenerbahçe, Av-
rupa kupalarında son dönem-
de evinde aldığı başarılı so-
nuçlarla dikkati çekiyor. Av-
rupa'da 48. sezonunu geçiren
sarı-lacivertliler, son 2 sezonda
Ülker Stadı'nda Avrupalı ra-
kiplerine büyük üstünlük kur-
du. Kadıköy'de son 15 maçta
13 galibiyet elde eden Fener-
bahçe, söz konusu süreçte bi-
rer beraberlik ve yenilgi ya-
şadı.  Fenerbahçe, bahsi geçen
karşılaşmalarda hücumuyla
da ön plana çıktı. Sarı-laci-
vertliler, söz konusu 15 maçta
rakip fileleri 41 kez hava-
landırarak maç başına 2,7'lik
bir gol ortalaması yakaladı.
Fenerbahçe, 15 maçta kale-
sinde ise sadece 11 gol gördü.
Fenerbahçe, son 15 maçlık
etkili periyodunda tek yenil-
gisini ise turu büyük ölçüde
garantilediği müsabakada
yaşadı. lİSTANBUL-AA

Açılıştan kapanışa 2024 Paris
Olimpiyatları’nın öne çıkanları

Fenerbahçe, UEFA Şampiyonlar Ligi’nde
play-off turu için sahaya çıkacak
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Gençlik ve Spor Bakanı Osman Aşkın Bak
olimpiyatlardaki sonuçları değerlendirdi
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Fransa'nın ev sahipliğinde
düzenlenen 2024 Paris Olim-
piyatları'nda, Rusya'ya uygu-
lanan men cezasının İsrail'e
uygulanmamasından, Fransız
olimpiyat sporcularına yö-
nelik başörtüsü yasağına ka-
dar pek çok tartışmalı karar
ve gelişme iz bıraktı. Orga-
nizasyon kapsamında yakla-
şık 16 milyon turistin ziyaret
ettiği ülkede 26 Temmuz'da
başlayan 2024 Paris Olimpi-
yatları'na, 206 delegasyondan
10 bin 500 sporcu katıldı. 2
haftadır devam eden olim-
piyat heyecanı Stade de Fran-
ce'ta yapılan törenle son bul-
du. Olimpiyatlar, sportif ba-
şarıların yanı sıra dine ha-
karet, insan hakları ihlalleri,
barınma sorunu, İsrail pro-
testoları ve Sen Nehri'nin kir-
liliği nedeniyle gündem oldu.
Fransa'nın ev sahipliğindeki
2024 Paris Olimpiyatları'nın
26 Temmuz'da Sen Nehri'nde
yapılan açılış töreni Hristi-
yanlığa hakaret içerdiği ge-
rekçesiyle din otoriteleri ve
uluslararası kamuoyu tara-
fından eleştirildi. Stadyumun
dışında gerçekleştirilmiş ol-
ması ile bir "ilk" olan olimpi-
yat açılış töreninde, "drag
queen" (kadın kıyafeti giyip
makyaj yapan erkek) perfor-
mansı, Leonardo da Vinci'nin
Hz. İsa'yı konu alan "Son Ak-
şam Yemeği" tablosunun tas-

vir edildiği ve dini inanca
saygısızlık yapıldığı gerekçe-
siyle tepki ile karşılandı. Ulus-
lararası kamuoyundan gelen
tepkiler üzerine Olimpiyatın
sanat yönetmenliğini yürü-
ten Thomas Jolly yaptığı
açıklamada, tartışmalı can-
landırma sahnesinde, Hz.
İsa'nın değil Yunan mitolo-
jisindeki şarap tanrısı Dio-
nisos'un konu edildiğini ve
"bir pagan şenliğinin" gös-
terildiğini savundu. Fransa
Katolik Kilisesi, Orta Doğu
Kiliseler Konseyi (MECC)
dahil çok sayıda Hristiyan
birliği ve Vatikan, törende
Hristiyanlıkla alay edilme-
sinden üzüntü duyduklarını
belirterek, açılışı sert dille
eleştirdi. Ayrıca Ile-de-Fran-
ce'da bir yıl öncesinden baş-
lanarak Olimpiyat Köyü'nün
bulunduğu bölgede arala-
rında düzensiz göçmenlerin
de olduğu 3 bin 434'ü çocuk
toplam 12 bin 545 evsiz
kaldıkları kamp gibi alan-
lardan tahliye edildi. Olim-
piyat Oyunları'nı düzenle-
mekten sorumlu organizas-
yon olan Uluslararası Olim-
piyat Komitesinin (IOC)
sporculara yönelik bu yönde
bir kısıtlaması olmamasına
rağmen Fransa, olimpiyat-
larda yarışacak milli takım
oyuncularına başörtüsü yasağı
uyguladı. lANKARA-AA
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er yıl bin-
lerce kişi
tarafından

ziyaret edilen Milli
Saraylar Resim Mü-
zesi'de özellikle son
dönemde hem sa-
natseverler hem de
tarihçiler tarafın-
dan büyük rağbet
görmektedir. Millî Saraylar
Resim Müzesi, Dolmabahçe
Sarayı'nın Veliaht Daire-
si'nde 2014 yılında açılan
Millî Saraylar İdaresi Baş-
kanlığı'na bağlı müzedir.
Müzeye saraydan bağımsız
girilebileceği gibi, Dolma-
bahçe'nin muhteşem boğaz
manzaralı bahçesinden  ge-
çilerek de girilebilmektedir.
Tanzimat’ın ilanından sonra
şehzadelerin dışa kapalı sür-
dürdükleri hayatın sona er-
mesiyle birlikte serbest ya-
şama geçişlerinin mimari
bir simgesi olan Dolmabahçe
Sarayı Veliahd Dairesi, Sul-
tan Abdülmecid döneminde
inşa edilmiştir. Sultan Ab-
dülaziz, Sultan V. Murad,
Sultan II. Abdülhamid, Sul-
tan V. Mehmed Reşad, Yusuf
İzzettin Efendi, Sultan VI.
Mehmed ve Halife Abdül-
mecid veliahdlık dönemle-
rinde bu daireyi kullanmış-
lardır. 
Birbirinden değerli
tematik salonlar

Milli Saraylar müzesinde
600'e yakın eserin hem ba-
kım onarım hem de orjinal-

lerinin bozulmadan ka-
labilmesi için, saklan-
ması ve sergilenmesin-
de  özel bir ambiyansda
dikkati çekmektedir. Ol-
dukça karanlık odalar-
da sadece eserlerin sı-
nırlı bir şekilde aydın-
latıldığı tavanın hatta

zaman zaman yönünü-
zün bile belli olmadığı bir
ortamda, fotoğraf ve vide
gibi kayıtlara da izin veril-
memektedir. Milli Saraylar
Resim Müzesi gerek resto-
rasyon atölyeleri gerek mo-
dern saklama ve koruma
alanlarıyla dünyadaki ben-
zerlerinde öne çıkan bir me-
kandır. Müzenin her salonu
tematik olarak düzenlenmiş.
Ziyaretçilere farklı tatlar ve-
recek zenginlikteki müzede:
“Sultan Abdülmecid ve Sul-
tan Abdülaziz Salonu”, “Dev-
let-i Aliyye”, “Salvatore Va-
léri”, “Ressâm-ı Hazret-i Şeh-
riyârî”, “İvan Konstantinoviç
Ayvazovski Salonu”, “Emilio
Della Sudda”, “Osman Nuri
Paşa”, “Süleyman Seyyid”,
“Türk Hamam Kültürü”, “Ha-
lil Paşa”, “Osmanlı’nın İhti-
şamı”, “(Şeker) Ahmed Ali
Paşa”, “Abdülmecid Efen-
di’nin Atölyesinden İzler”,
“Abdülmecid Efendi”, “Os-
man Hamdi Bey”, “(Hoca)
Ali Rıza”, “Hüseyin Zekâi
Paşa”, “Goupil Galerisi’nden”,
“Hayal İstanbul”, “Osmanlı
Hanımefendileri”, “Mustafa
Kemal Atatürk”, “Hâne-i Saâ-
det”, “Tasvîr-i Hümâyûn Sa-

lonu”, “Osmanlı Donanması”,
“Savaşlar ve Zaferler I ve
II”, “Savaşlar ve Zaferler Sa-
lonu”, “Fetih ve Fatih”, “Ab-
dülmecid Efendi’nin Atölye-
si”, “Doğu’ya Dair”, “Osmanlı
Sarayında Manzara”, “Ende-
rûnlu Ressamlar”, “Osmanlı
Bürokrasisi”, “Sûretler” ve
“Çanakkale.” isimleri verilen
birbirinden değerli salonlar
oluşturulmuştur.
Çay salonunda
kahve keyfi

1856 yılında inşa edilen
dolmabahçe Veliaht Dairesi,
1937-2010 yılları arasında
içinde Mimar Sinan Güzel
Sanatlar Üniversitesi’ne bağlı
İstanbul Resim ve Heykel
Müzesi hizmet vermiştir.
2010-2014 arasındaki resto-

rasyon sürecinin sonunda
bina Milli Saraylar Resim
Müzesi'ne dönüştürülünce,
İstanbul Resim ve Heykel
Müzesi ise Fındıklı’da Antre-
po 5'te inşa edilmekte olan
yeni müze binasına taşın-
mıştır. Bina iki kattan oluş-
maktadır. Giriş katta yer alan
ve müzeyi gezdikten sonra
soluklanmak saray havasını
içine çekmek isteyenler Şeker
Ahmet Paşa Çay Salonu’nda
Boğaz’a bakarak bir fincan
kahve içerek keyfinide çıka-
rabilmektedir. Ayrıca müze-
nin bahçesinde adeta bir kış
bahçesini andıran Limonluk
Kafe'de yine buradaki uğrak
noktalarından biridir. Zya-
retçilerin bahçesinde bulunan
süs havuzları etrafında, yada
geniş gövdesi ve dallarıyla
ihtişamlı çınarların altındaki
banklarda oturup dinlenmesi,
bilhassa ön bahçeden boığa-
zın muhteşem manzarasını
seyetmesi de müze ziyareti-
nin doyumsuz anlarından sa-
yılmaktadır. Müzede bir de
müze ile ilgili kitapların ve
hediyelik eşyaların satıldığı
bir dükkanda bulunmaktadır.
Ziyaretçiler evlerine döner-
ken müzeye ait anılarını bu
güzel hatıralarla canlı tuta-
bilmektedirler.
Çocuklara ve yetişkinlere
resim atölyesi

Müze'nin bir diğer aktüel
yanıda çocuk ziyaretçilerine
için düzenlenen müzenin ru-
huna uygun resim atölye oda-
larıdır. Çocuklara yönelik hem
yağlı boya-uluboya atölyeleri
hizmet vermekte hem de se-

miner odalarında çeşitli söyle-
şiler düzenlenmektedir. Tematik
turlar düzenlenerek mekanla
bütünleşmeleri, ezberle değil
görerek ve hissederek öğren-
meleride sağlanmış oluyor. Bu-

nun yanısıra tarih kültür ve sa-
nat atölyesi her yaştan yediden
yetmişe sanatseverlerin kendi
kağıtlarını ve kalemlerini alarak
burada resim yapmalarınada
olanak sağlamaktadır. 
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İstanbul'un merkezi Beşiktaş'ta kalabalıktan uzak sanat ile iç içe
muhteşem bir mekan.  19. yüzyıl padişahlarının resim zevkinin

yakından görülebileceği çok zengin bir kolaksiyonla sanatseverleri
büyülüyor. Yazımıza ikinci ve son bölümü ile devam ediyoruz...

Dolmabahçe’de sanat hazinesi:
MİLLİ SARAYLAR RESİM MÜZESİ-II-
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